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Plats och tid Kommunfullmäktigesalen, kl. 09:00 - 21:05 
 Ajournering kl. 12:10-13:10, kl. 14:35-15:20,  

kl. 16:56-18.10  
Beslutande Se nästa sida 
Övriga deltagande Se nästa sida 
  
Paragrafer 86 - 145 
  
Utses att justera Lars Roxå (KD), Simon Tibell (S) 
  
Sekreterare  
 Anna Klefborg 
  
Ordförande  
 Mikael Sanfridson (S) §§ 86-97 
  
Ordförande  
 Linnéa Jägestedt (M) §§ 98-145 
  
Justerande  
 Lars Roxå (KD) Simon Tibell (S) 

 
    

Anslag/Bevis    

Protokollet offentliggörs under tre (3) veckor genom att det anslås på kommunens 
anslagstavla. Under tiden kan besluten i protokollet överklagas. 
    
Organ   Kommunfullmäktige 
    
Sammanträdesdatum   2024-03-26 
    
Förvaringsplats för protokollet   Kommunledningsförvaltningen 
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 

    
    
    
Omedelbar justering av (§ och rubrik)    
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 
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Beslutande 
Mikael Sanfridson (S) Ordförande - §§ 86-97 
Linnea Jägestedt (M) 1:e vice ordförande 
Emelie Gustafsson (C) 2:e vice ordförande 
Kristina Edlund (S) 
Niklas Borg (M) 
Karin Sandin Dahlgren (S) 
Lucas Bergqvist (M) 
Lars Vikinge (C) - §§ 86-106 
Sofia Frithioff (V) 
Maria Moraes (MP) - §§ 86-96 
Johan Nordlander (M) 
Elias Aguirre (S) 
Christer Johansson (SD) 
Tanja Mitic (S) 
Maria Esbjörnsson Lakatos (LL) 
Annika Krutzén (M) 
Christoffer Olsson (S) 
Anders Sköld (SD) 
Martin Forsman (V) 
Mari Hultgren (S) 
Jenny Ivner (MP) 
Elisabeth Gustafsson (S) 
Anita Margareta Vogel (LL) 
Jonas Andersson (SD) 
Lars Roxå (KD) 
Susanna Kellgren-Lundberg (L) - §§ 96-145 
Andreas Williamsson (S) 
Fredrik Lundén (M) 
Christoffer Rosendahl (C) - §§ 86-129 
Artur Hulu (M) 
Mikael Marin (V) 
Sissa Nåbo (S) - §§ 86-97 
Patrik Westlund (SD) 
Cecilia Helber (LL) 
Jan Österlind (S) 
Rolf Edelman (M) 
Joakim Hörsing (MP) 
Ann-Charlott Bäckman (S) 
Richard Oddsson (SD) 
Stefan Erikson (M) 
Süreyya Kurdi (S) 
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Daniel Ny (L) 
Monica Liljenberg (LL) 
Carin Ahlsén (C) - §§ 86-92 
Conny Delerud (S) 
Anita Jonasson Kroon (M) 
Jörgen Ring (SD) 
Gunnar Gustafsson (MP) - §§ 93-145 
Jan Myhrman (LL) 
Simon Tibell (S) 
Torsten Svärdström (SD) - §§ 86-106 
Rikard Tordön (C) - §§ 90-145 
Rickard Hellenberg (S) 
Björn Alling ((-)) - §§ 86-107 
Liselotte Fager (KD) 
Johan Thorén (L) 
Kerstin Johnsson (S) 
Sami Scharin (SD) 
Paul Lindvall (M) 
Per Wackenborg (S) 
Deqa Mohamed Hashi (S) 
Carl-Erik Jonsson (M) - §§ 93-145 
Linda Hagman (MP) - §§ 86-93 
Elisabeth Lietha (C) 
Shikol Shirin Ali (S) - ersätter Jonatan Hermansson (S) 
Peter Hult (S) - ersätter Mikael Sanfridson §§ 98-145 
Birgitta Wallberg (S) - ersätter Ali Hajar (-) 
Fredrik Present Hasselgren (S) - ersätter Susanne Wallberg (S) 
Nor Ackelman Elonius (S) - ersätter Sissa Nåbo (S) §§ 98-145 
Anders Sydbom (M) - ersätter Anna Bergdahl §§ 86-96 
Ylva Bjerke (M) - ersätter William Jonsson (M) 
Agneta Lantz (M) - ersätter David Hagström (M) 
Daniel Noregran (M) - ersätter Elsa Ericsson (M) 
Mats Fahlgren (M) - ersätter Carl-Erik Jonsson §§ 86-92 
ersätter Anna Bergdahl §§ 97-145 
Gunnar Franzén (SD) - ersätter Chris Dahlqvist (SD) 
Ivan Rådström (SD) - ersätter Elin Johansson (SD) 
Peter Trygg (LL) - ersätter Christer Mård (LL) 
Rolf Ö Johansson (LL) - ersätter Michael Cocozza (LL) §§ 86-106 
Göran Gunnarsson (C) - ersätter Carin Ahlsén (C) §§ 93-145 
Marcus Ljungqvist (C) - ersätter Rikard Tordön (C) §§ 86-89 
Yvonne de Martin (C) - ersätter Lars Vikinge (C) §§ 107-145 
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Predrag Pucar (MP) - ersätter Gunnar Gustafsson (MP) §§ 86-92, ersätter 
Linda Hagman (MP) §§ 94-145 
Petter Mattsson (MP) - ersätter Maria Moraes (MP) §§ 97-145 
Ida Cronebäck (V) - ersätter Björn Alling (-) §§ 108-145 
Stefan Alström (V) - ersätter Elin Andersson (V) 
Gunnar Broman (L) - ersätter Åsa Wennergren (L) 
Thomas Bystedt (L) - ersätter Susanna Kellgren (L) §§ 86-95 
Solveig Danielsson (KD) - ersätter Simon Posluk (KD) 
Torbjörn Nibelius (KD) - ersätter Annika Lejon (KD) 
Malin Stigne (SD) - ersätter Torsten Svärdström (SD) §§ 107-145 

Övriga deltagande 
Ersättare (icke tjänstgörande) 
Lena Brüde (S) 
Frida Kindeland (S) 
Maria Dahlström (S) 
Sonny Härold (S) 
Susanne Andersson (M) 
Sandra Sannemo Bårman (M) 
Yamina Belkacemi (LL) 
Lina Eskilsson (V) 
 
Ej närvarande ledamöter 
Chris Dahlqvist (SD) 
Michael Cocozza (LL) 
Ali Hajar (-) 
Simon Posluk (KD) 
Åsa Wennergren (L) 
William Jonsson (M) 
Annika Lejon (KD) 
Elin Andersson (V) 
Jonatan Hermansson (S) 
David Hagström (M) 
Susanne Wallberg (S) 
Elsa Ericsson (M) 
Anna Bergdahl (M 
Christer Mård (LL) 
Elin Johansson (SD) 
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Övriga 
Vice VD, Peder Brandt, Linköpings Stadshus AB, § 88 
Ordförande, Maria Almesåker (M), Tekniska verken i Linköping AB, § 89  
Tillförordnad VD, Michael Fahlström, Tekniska verken i Linköping AB, 89 
VD, Fredrik Törnqvist, AB Stångåstaden, § 90 
Ordförande, Stefan Bogren (M), Lejonfastigheter AB, § 91 
VD, Micael Antamo, Lejonfastigheter AB, § 91 
VD, Anna-Maria Jakobsson, Sankt Kors Fastighets AB, § 92 
VD, Johan Malmberg, Visit Linköping & Co AB, § 93 
Digital strateg och kommunikationschef, Fredrik Larsson, Linköping Science 
Park AB, § 94 
Ordförande, Joakim Kärnborg, Linköping City Airport AB, § 95 
Vice ordförande, Malin Ljung, Linköping City Airport AB, § 95 
VD, Erik Styrenius, Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB, § 96 
 
Anna Klefborg, kommunsekreterare 
Rickard Vidar, sekreterare 
__________  
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§ 86 Justering av dagordning 
Dnr KS 2023-979 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Dagordningen fastställs. 

Ärende 
Dagordningen justeras enligt följande: 

Ärende 30 A - Valnämnden - ersättare (S), avsägelse 

Ärende 34 Interpellation (L) - Vad ska hända med den öppna verksamheten 
Lotsen?, svar 

Ärende 35 Interpellation (SD) - Hur ser kommunens leverantörer ut 
egentligen?, svar 

Ärende 36 Interpellation (V) - Vad har skolledare för möjligheter att leda?, 
svar 

Ärende 37 Interpellation (V) - Vad blev det av den strukturerade 
återhämtningen för socialsekreterare?, svar 

Yrkanden 
Johan Thorén (L), Sofia Frithioff (V), Maria Moraes (MP), Lars Vikinge (C), 
Cecilia Helber (LL), Liselotte Fager (KD) och Jörgen Ring (SD) yrkar på att 
ärende 37 "Interpellation (L) - Vad ska hända med den öppna verksamheten 
Lotsen?, svar tidigareläggs till att komma upp som ärende 34. 

Mikael Sanfridson (S) yrkar på att ärendet kvarstår som ärende 37 på 
dagordningen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
bibehålla turordningen för ärende 37 "Interpellation (L) - Vad ska hända med 
den öppna verksamheten Lotsen?, svar" mot Johan Thoréns (L) yrkande om att 
tidigarelägga ärendet till att komma upp som ärende 34 och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) förslag om att 
bibehålla turordningen för ärendet. 

Omröstning begärs och verkställs.  
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Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. Den som vill 
rösta bifall till Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att behålla turordningen för 
ärende 37 "Interpellation (L) - Vad ska hända med den öppna verksamheten 
Lotsen?, svar" röstar ja. Den som vill rösta bifall till Johan Thoréns (L) med 
fleras yrkande om att tidigarelägga ärende 37 "Interpellation (L) - Vad ska 
hända med den öppna verksamheten Lotsen?, svar" röstar nej.   

Utfall 38 ja, 41 nej, 0 avstår, 0 frånvarande, totalt 79. Hur var och en röstat 
framgår under Omröstning.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Johan Thoréns (L) 
med fleras yrkande om bifall till att ärende 37 tidigareläggs till att komma upp 
som ärende 34. 

Ordförande ställer därefter proposition på om kommunfullmäktige godkänner 
att ett valärende gällande valnämnden - ersättare (S), avsägelse, läggs till 
dagordningen som ärende 30 A och finner att kommunfullmäktige godkänner 
detsamma. 

Omröstning 
Kristina Edlund (S) Ja 

Niklas Borg (M) Ja 

Karin Sandin Dahlgren (S) Ja 

Lucas Bergqvist (M) Ja 

Johan Nordlander (M) Ja 

Elias Aguirre (S) Ja 

Tanja Mitic (S) Ja 

Christoffer Olsson (S) Ja 

Linnéa Jägestedt (M) Ja 

Mari Hultgren (S) Ja 

Elisabeth Gustafsson (S) Ja 

Andreas Williamsson (S) Ja 

Fredrik Lundén (M) Ja 
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Mikael Sanfridson (S) Ja 

Artur Hulu (M) Ja 

Sissa Nåbo (S) Ja 

Jan Österlind (S) Ja 

Rolf Edelman (M) Ja 

Lotta Bäckman (S) Ja 

Stefan Erikson (M) Ja 

Süreyya Kurdi (S) Ja 

Conny Delerud (S) Ja 

Anita Jonasson-Kroon (M) Ja 

Simon Tibell (S) Ja 

Rickard Hellenberg (S) Ja 

Kerstin Johnsson (S) Ja 

Paul Lindvall (M) Ja 

Per Wackenborg (S) Ja 

Deqa Mohamed Hashi (S) Ja 

Shikol Shirin Ali (S) Ja 

Birgitta Wallberg (S) Ja 

Fredrik Present Hasselgren (S) Ja 

Anders Sydbom (M) Ja 

Ylva Bjerke (M) Ja 

Agneta Lantz (M) Ja 

Daniel Noregran (M) Ja 

Mats Fahlgren (M) Ja 
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Susanne Andersson (M) Ja 

Lars Vikinge (C) Nej 

Sofia Frithioff (V) Nej 

Maria Moraes (MP) Nej 

Christer Johansson (SD) Nej 

Maria Esbjörnsson Lakatos (LL) Nej 

Anders Sköld (SD) Nej 

Emelie Gustafsson (C) Nej 

Martin Forsman (V) Nej 

Jenny Ivner (MP) Nej 

Anita Margareta Vogel (LL) Nej 

Jonas Andersson (SD) Nej 

Lars Roxå (KD) Nej 

Christoffer Rosendahl (C) Nej 

Mikael Marin (V) Nej 

Patrik Westlund (SD) Nej 

Cecilia Helber (LL) Nej 

Joakim Hörsing (MP) Nej 

Richard Oddsson (SD) Nej 

Daniel Ny (L) Nej 

Monica Liljenberg (LL) Nej 

Carin Ahlsén (C) Nej 

Jörgen Ring (SD) Nej 

Jan Myhrman (LL) Nej 
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Torsten Svärdström (SD) Nej 

Björn Alling (-) Nej 

Liselotte Fager (KD) Nej 

Johan Thorén (L) Nej 

Sami Scharin (SD) Nej 

Linda Hagman (MP) Nej 

Elisabeth Lietha (C) Nej 

Ivan Rådström (SD) Nej 

Gunnar Franzén (SD) Nej 

Peter Trygg (LL) Nej 

Rolf Johansson (LL) Nej 

Marcus Ljungqvist (C) Nej 

Predrag Pucar (MP) Nej 

Stefan Alström (V) Nej 

Gunnar Broman (L) Nej 

Thomas Bystedt (L) Nej 

Torbjörn Nibelius (KD) Nej 

Solveig Danielsson (KD) Nej 

  
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 87 Ledamöternas allmänna frågestund 
Dnr KS 2023-979 

Ärende 
Inga frågor har inkommit till Ledamöternas allmänna frågestund.  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 88 Linköpings Stadshus AB - Uppfyllelse av de 
kommunala uppdraget, bokslut samt 
bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-39 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Linköpings Stadshus AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 

förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna. 

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Stadshus AB har i bilaga redovisat hur bolaget 
uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I bilaga finns 
även Stadshus Bolagsstyrningsrapport för 2023. Bolagets styrelse har 
uppfattningen att uppdraget väl har uppfyllts, varit förenligt med det fastställda 
kommunala ändamålet samt utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 

Ändamålet med Linköpings Stadshus AB:s verksamhet är att med beaktande av 
den kommunala likställighetsprincipen utöva ägaransvaret för de kommunala 
företagen inom Linköpings kommun i syfte att uppnå samordning och ett 
optimalt resursutnyttjande och aktivera de kommunala bolagen i kommunens 
tillväxt. 

Löpande kommunikation och information har skett under året främst vid 
ägardialoger, VD möten men också när behov uppstått. Via ägardialoger med 
dotterbolagen och VD möten har bolaget medverkat till att uppnå samordning 
och optimalt resursutnyttjandet i koncernen. Ägarstyrning har skett förutom via 
ägardialoger genom att bolagen lämnat ekonomiska rapporter, måluppfyllelser 
och budget med flerårsplaner till moderbolaget och kommunen. Under året har 
enskilda ägardialoger genomförts med samtliga åtta bolag.  

Utveckling och medverkan till kostnadseffektiva finansieringslösningar inom 
stadshuskoncernen har skett via ”Finansgruppen” som består av representanter 
från de största bolagen i stadshuskoncernen samt Linköpings kommun. 
Skattemässiga dispositioner mellan bolagen och resultatutjämning har gjorts 
där så är möjligt.  

Medverkan har skett kring samordning av kommunkoncernens finansiella 
planering och finansiella investeringar till exempel genom samverkan kring 
utveckling av Ebbepark. Bolaget medverkar kontinuerligt till att verksamheten 



 

 
Sammanträdesprotokoll 17 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

mellan kommunens bolag organiseras med tydligt kundfokus och 
ändamålsenlig struktur.  

Under våren 2023 fick stadshus och dotterbolagen nya ägardirektiv och en ny 
företagspolicy vilket innebär ett nytt sätt att styra och följa upp bolagen.  

Koncernens resultat är 1 135 miljoner kronor (1 042). Under året har 
koncernen omsättning minskat och uppgår till 753 miljoner kronor. Minskning 
förklaras främst på återgång till normala elpriser.  

Linköpings Stadshus resultat efter finansiella poster uppgick till 182 miljoner 
kronor (85). Omsättningen under 2023 vad 7 miljoner kronor (7) och 
balansomslutningen uppgick till 16 573 miljoner (15 507). Bolagets soliditet 
vid årsskiftet uppgick till 45,5 procent (45,3). 

Moderbolagets omsättning är låg och består av Management Fee som 
dotterbolagen betalar. I den kostnaden igår kostnad för att köpa tjänster av 
kommunen, revisionskostnad samt vissa administrativa och finansiella 
omkostnader.  

2022-11-22 §370 beslutade KF att sälja kommunens placeringar och via 
aktieägartillskott amortera ner 5 450 mnkr av Stadshus skuldvolym. Under året 
har Stadshus således amorterat ner 5 450 miljoner kronor av lånevolymen 
vilket minskat räntekostnaderna. Dock har detta inte gett full effekt på grund av 
kraftigt stigande räntor under året. Snitträntan på Stadshus lån har gått från 
2,07 procent vid årets början till 4,15 procent vid årets slut.  

2023-12-05 §409 beslutade återigen KF kring finanssituationen att införa 
Internbank vilket innebär att all upplåning kommer ske i kommunens namn. 
För Stadshus innebär det att Sankt Kors och ResMex interna lån kommer 
flyttas till kommunen samt att Stadshus återstående skuld kommer vara 
gentemot Linköpings kommun. Det kommer ge lägre räntekostnader, högre 
resultat samt möjlighet till större utdelning till ägaren.  
 
Stadshus kommer att ansvara för att samla in och konsolidera 
hållbarhetsnyckeltal för samtliga dotterbolag och redovisa detta inom 
förvaltningsberättelsen då ett nytt EU direktiv CSRD-redovisning har antagits. 

Framåt kommer Stadshus AB:s styrelse att ta ställning till hantering av 
administrativt stöd till de mindre dotterbolagen samt vilken roll moderbolaget 
ska ha avseende koncernstyrning samt undersöka möjlighet att utveckla 
samordningen och planeringen mellan dotterbolagen i samband med bokslut i 
syfte att utveckla genomförandet av skatteoptimering i koncernen.  
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Förslaget är att godkänna att bolagets verksamhet under 2023 har varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin beredning till 
kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut.  

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 47 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Linköpings Stadshus AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit förenlig 
med det fastställda.  

Yttranden 
Ordförande , Linköpings Stadshus AB, Niklas Borg (M) yttrar sig. 

Vice VD, Linköpings Stadshus AB, Peder Brandt yttrar sig. 

Gunnar Broman (L) yttrar sig. 

Lars Vikinge (C) yttrar sig. 

Jörgen Ring (SD) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 47 
Tjänsteskrivelse – Linköpings Stadshus AB – Uppfyllelse av det kommunala 
uppdraget, 2024-03-06 
Bilaga 1 – Linköpings Stadshus AB, Bokslut 2023 
Bilaga 2 – Linköpings Stadshus AB, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 3 – Linköpings Stadshus AB, Bolagsstyrningsrapport 2023 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB  
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§ 89 Tekniska verken i Linköping AB med dotterbolag - 
Uppfyllelse av de kommunala uppdraget, bokslut 
samt bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-40 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Tekniska verken i Linköping AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha 

varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts 
inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Tekniska verken i Linköping AB har i bilaga 
redovisat hur bolaget uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 
2023. I bilaga finns även Tekniska verkens Bolagsstyrningsrapport för 2023. 
Tekniska verken anser att uppdraget har uppfyllts mycket väl.  

Långsiktiga finansiella mål Mål 2023 2022 2021 

Avkastning på totalt kapital, % > 6 7 7 6,3 

Operativt kassaflöde, mnkr > 0 62 364 22 

Soliditet, % > 30 51 40 46 

NöjdKundIndex (privatkunder, 
Linköping) 

> 70 72 74 74 

NöjdKundIndex (företagskunder, 
Linköping) 

> 70 72 73 75 

NöjdMedarbetarIndex ---         7
3 

72 72 

  

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

Koncernens långsiktiga ambition är att senast 2045 inte ha några fossila utsläpp 
till atmosfären. Verksamheten bedrivs med mycket hög miljö och klimatprofil. 
All den fossila koldioxid som kommer från produktionen ska antingen 
återanvändas eller lagras. Koncernens ambition ligger väl i linje med 
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Linköpings kommuns mål om att uppnå netto-noll växthusgasutsläpp senast 
2045. 

Under året har bolaget haft mycket hög kvalité och leveranssäkerhet av 
tillhandahållna tjänster. Vatten och avloppsverksamheten beaktar såväl 
likställighets- som självkostnadsprincipen och bedrivs inom av 
kommunfullmäktige beslutat verksamhetsområde. Sammantaget har 
koncernens verksamhet bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. Det 
skall noteras att koncernen i många delar är en affärsdrivande verksamhet med 
tydliga avkastningskrav från ägaren. 

Avfallshanteringen beaktar likställighets- och självkostnadsprincipen i linje 
med målen i kommunens Renhållningsordning med Avfallsplan och Lokala 
avfallsföreskrifter och arbetet med att driva avfallet uppåt i avfallstrappan. 
Under 2023 höjdes taxan för hushållsavfallstjänster (inklusive slamtömning 
och latrinhämtning) med 13 procent på den fasta avgiften och 9 procent på den 
rörliga avgiften. 

Prisnivån på huvuddelen av koncernens produkter och tjänster är fortsatt under 
eller mycket under riksgenomsnittet. I flera delar bland landets lägsta, vilket är 
i enlighet med ägardirekten.  

De av ägarna uppsatta målen och finansiella kraven uppfylls mycket väl trots 
att koncernens ekonomiska resultat påverkats av världsläget vilket bidragit till 
bland annat högre priser på bränsle. 

Koncernens resultat efter finansiella poster uppgår till 1 128 miljoner kronor  
(1 000). Anledningen till förbättringen är att koncernens elhandelsverksamhet 
under året bedrivit omfattande förändringsarbete. Även biogasverksamheten 
uppvisar ett förbättrat resultat bland annat tack vare erhållet statligt 
produktionsstöd. Föregående år gjordes även en reversering kopplat till 
retroaktiv skatt. Denna reversering ligger fortfarande kvar då ärendet ligger i 
prövning hos EU-kommissionen. Koncernens kraftvärmeverksamhet har utöver 
pris och volympåverkan påverkats av kraftigt ökade bränslekostnader. Även 
övriga driftkostnader har ökat. Under 2023 har koncernen avyttrat 2 stycken 
vindkraftverk vilket givet en realiserad vinst.  

Koncernens intäkter minskade under 2023 och uppgick till 9 903 miljoner 
kronor (10 692). Den främsta anledningen till minskade intäkter är till följd av 
lägre marknadspriser på el. I budget antogs ett betydligt högre elpris vilket är 
den största förklaringen till budgetavvikelsen. 
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Energianvändningen hos bolagets kunder har fortsatt minskat under året pga. 
varmare väderlek och som effekt av energibesparingar. Volymmässigt har 
bolaget producerat mer el från vattenkraft än föregående år medan 
motsatsen gäller för el producerad från kraftvärme. Detta är ett medvetet beslut 
från bolaget i syfte att optimera kraftvärmeverksamheten i sin helhet.  

Koncernens balansomslutning var vid årets slut 14 609 miljoner kronor jämfört 
med 17 208 vid årets början. Minskningen är framförallt hänförlig till 
elhandelsverksamhet och värdering av finansiella kontrakt där lägre volatilitet 
påverkar värderingen. Soliditeten i koncernen uppgår till 51 procent jämfört 
med 40 procent tidigare år. Ökningen förklaras av att det egna kapitalet har 
ökat i och med ett bra resultat och att balansomslutningen har minskat. 
Avkastningen på det totala kapitalet uppgår till 7 procent (7) och det operativa 
kassaflödet till 62 miljoner kronor (364).  

Inom samtliga verksamhetsområden har omfattande investeringar genomförts 
för att upprätthålla och säkerställa tillgängligheten av koncernens leveranser. 
Koncernens nettoinvesteringar i uppgick under året till 1 379 miljoner kronor 
(1 213). Bland de större investeringarna märks initiala betalningar för 
byggnation av en sorteringsanläggning som påverkades under året samt 
utbyggnad av biogasproduktionen. Under året har byggnationen av 
vindkraftparken Frykdalshöjden och Norra Länsmansberget fortsatt under året, 
dock med lite förseningar. Bolaget har även driftsatt ett nytt fakturasystem 
samt att man under året färdigställt en fjärrvärmeackumulator för att minska 
koncernens klimatpåverkan.  

Verksamheten har som mål att verka för nöjda kunder samt vara en attraktiv 
arbetsgivare. Årets kundundersökningar samt medarbetarundersökning visar på 
goda resultat. 

I samband med årsstämman tillsattes en till stora delar ny styrelse. Under året 
beslutade Vd och tillika koncernchef Charlotta Sund att avsluta sin anställning 
och rekryteringsprocess inleddes. Ny Vd, Conny Udd, startar under våren 
2024. 

Tekniska verkens vision är att bygga världens mest resurseffektiva region. I 
utvecklingen ligger allt från digitalisering och effektivisering av bolagets 
interna processer till fortsatt utbyggnad av bolagets produktionskapacitet av 
förnybar energi. Att verksamheten bedrivs på ett hållbart sätt är en viktig faktor 
för framtiden. 
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Kommunledningsförvaltningen bedömer att Tekniska verken i Linköping AB:s 
verksamhet för 2023 har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin beredning till 
kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 48 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Tekniska verken i Linköping AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen 
för de kommunala befogenheterna. 

Yttranden 
Ordförande, Tekniska verken AB, Maria Almesåker (M) yttrar sig. 

Vice ordförande, Tekniska verken AB, Jenny Ivner (MP) yttrar sig. 

Tillförordnad verkställande direktör, Tekniska verken AB, Michael Fahlström 
svarar på frågor. 

Lars Vikinge (C) yttrar sig. 

Daniel Ny (L) yttrar sig. 

Jörgen Ring (SD) yttrar sig. 

Torbjörn Nibelius (KD) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 48 
Tjänsteskrivelse – Tekniska verken i Linköping AB med dotterbolag - 
Uppfyllelse av de kommunala uppdraget 2023, 2024-03-06 
Bilaga 1 – Tekniska Verken i Linköping AB, Bokslut 2023 
Bilaga 2 – Tekniska Verken i Linköping AB, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 3 – Tekniska Verken i Linköping AB, Bolagsstyrningsrapport 2023 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB 
Tekniska verken i Linköping AB  
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§ 90 AB Stångåstaden med dotterbolag - Uppfyllelse av 
de kommunala uppdraget, bokslut samt 
bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-41 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. AB Stångåstadens verksamhet under 2023 bedöms ha varit förenlig 

med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för 
de kommunala befogenheterna. 

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. AB Stångåstaden har i bilaga redovisat hur 
bolaget uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I bilaga 
finns även AB Stångåstadens Bolagsstyrningsrapport för 2023. AB 
Stångåstaden anser att uppdraget är uppfyllt.  

Långsiktiga finansiella mål Mål 2023 2022 2021 

Soliditet procent > 30 55,8 58,5 59,7 

Soliditet med hänsyn till MV > 45 84,0 86,3 87,5 

Resultat efter finansiella poster, 
Mkr 

> 180–
220 

228* 216* 229* 

Energibesparing, 
normalårskorrigerad  

> 2 % 1,3 3,5 1,8 

NöjdKundIndex  > 80 85,5 85,4 85,3 

NöjdMedarbetarIndex  > 80 88 90 88 

  

* Exklusive reavinster och andra poster av engångskaraktär 

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

Stångåstaden har ett starkt resultat för 2023 trots att året präglats av kraftiga 
pris och ränteuppgångar. Resultatet före skatt uppgår till 258 miljoner kronor 
inklusive realiserade vinster från fastighetsförsäljningar. En affär 
har genomförts under året för Brf etapp III i Ebbepark. Likviden från affären 
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har använts för att sänka bolagets låneskuld. Exklusive reavinster och andra 
poster av engångskaraktär uppgår resultatet till 228 miljoner kronor (216).  

Bolagets synliga soliditet uppgår till 55,8 procent (58,5). Den justerade 
soliditeten som tar hänsyn till bolagets övervärden i fastigheter uppgick till 84 
procent (86,3).  

Marknadsvärdet på fastigheterna uppgår till 30 608 miljoner kronor.  

Investeringarna i koncernens fastigheter uppgick till 1 136 miljoner kronor. Av 
investeringarna i koncernen avsåg 623 miljoner nyproduktion. Under året blev 
291 hyresrätter inflyttningsklara samt 62 bostadsrätter. Under det gånga året 
genomfördes omfattande renoveringar av totalt 198 lägenheter och det satsades 
totalt 353 miljoner kronor på underhåll. 

Det pågår byggnationer av 846 bostäder runt om i staden. Det pågår även 
arbete för att skapa nya bostäder i exempelvis källare och på vindar. Bolaget 
har en mycket hög byggtakt och de gör sitt yttersta för alla hålla produktionen 
igång även fast det finns en del utmaningar i framtiden. 

Inflationen påverkar bolaget kraftigt med stigande kostnader som påverkar 
både drift, underhåll och investeringar. Genom en stor fastighetsförsäljning 
2021 som bidrog till att sänka belåningsgraden kraftigt har det skapats bättre 
förutsättningar för framtiden med tanke på ränteläget. Man jobbar aktivt med 
att hitta besparingar och effektiviseringar för att kunna fortsätta underhålla 
fastigheterna och erbjuda kunder en god service även i framtiden trots att 
utgångläget med inflationen är tuffare än på många år. 

Det finns ett nytt nationellt system för att förhandla hyror som sjösattes till 
förhandlingarna om 2023 års hyror. I detta system sammanfogas fem 
parametrar och där ingår bland annat kostnadsutveckling för nuvarande år och 
två år tillbaka. Det bidrar till en utjämnande och mildrande effekt för 
hyresgästerna med tanke på den kraftiga kostnadsutvecklingen 2022.  

Stångåstaden jobbar långsiktigt med att minska energianvändningen och i 
programmet 25/25 som innebär att minska mängden köpt energi per 
kvadratmeter. Programmet startade 2012 och målet är att minska 25 procent 
köpt energi till år 2025. Bolaget följer kurvan så här långt, totalt har bolaget 
sparat 21,9 procent sedan start och för 2023 låg energisparandet på 1,3 procent. 
Resultatet per enskilt år påverkas av temperatur och normalkorrigeringar. 
Bolaget ser inga hinder att uppnå målet om 2 procent energisparande per år då 
man gjort många insatser under 2023 som kommer ge resultat nästkommande 
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år. Bolaget har exempelvis infört AI-styrning på flera stora undercentraler, 
utbyggnation av solceller samt utrullning av IMD.  

Bolaget driver ett omfattande miljöarbete och de har varit certifierande (ISO 
14001:2004) i snart 20 år. I bolagets affärsplan har de tydligt markerat att de 
vill bygga innovativt och testa nya lösningar. 

Stångåstaden förvaltar och utvecklar löpande verksamheten i Kulturfastigheter 
i Linköping. Det senaste året har Kulturfastigheter fortsatt att satsa på underhåll 
av olika slag i Friluftsmuseet Gamla Linköping. Kulturfastigheter håller på att 
ta fram en strategisk plan för hur byggnaderna och den yttre miljön kan 
utvecklas och användas i framtiden. Planeringen pågår även för hur de ska 
utveckla Lambohovs säteri.  

Stångåstaden har en mycket varierad fastighetsportfölj med bostäder i olika 
storlekar, prisklasser och lägen. De erbjuder även möjlighet för hyresgäster att 
omvandla bostäderna till bostadsrätter eller andelslägenheter enligt ett ramverk. 
Bolaget erbjuder även en hyrköpsmodell i Ekängen där hyresgästerna får 
option att köpa radhuset de hyr till ett förvägt pris.  

Sedan många år görs ett gediget arbete kring de personer som inte klarar att få 
en bostad på marknaden. Stångåstaden har en ram om 202 lägenheter i 
samverkan med Linköpings kommun med bosociala kontrakt. Inom ramen för 
avtalet löser bolaget även hanteringen av bostäder för nyanlända.  

Stadsdelsutvecklingsarbetet bedrivs i alla Stångåstadens områden hela tiden. 
Extra insatser pågår i Skäggetorp, Ryd och Berga. Samverkan sker med 
kommunen och andra aktörer i stadsdelarna. Bolaget har en särskild avdelning 
för trygghet och säkerhet som arbetar för alla bostadsområden. De genomför 
till exempel trygghetsvandringar, arbetar med grannsamverkan och aktiviteter 
för äldre för att minska ensamhet. Insatser görs även för att skapa 
sysselsättning tex via sociala krav i upphandlingar och 
kompetensförsörjningsprojektet Linkstep som har fått 250 personer i 
sysselsättningen sedan projektet startade 2019. AB Stångåstaden erbjuder även 
sommarjobb hos bolaget och deras entreprenörer. 

Bolaget har som mål att vara en attraktiv arbetsplats samt ha nöjda kunder. I 
årets mätningar visade resultat på över 80 procent, målen är därmed uppfyllda. 

Under hösten 2023 har bolaget tagit fram en ny affärsplan. Ett stort fokus har 
lagts och kommer läggas på att hantera den kostnadskris som fortfarande råder 
och som påverkar både drift, underhåll och investeringar. Bolaget kommer 
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bibehålla den höga ambitionen avseende service, trygghet, minskad 
klimatpåverkan och underhåll i befintligt bestånd.  

Kommunledningsförvaltningen bedömer att AB Stångåstadens verksamhet för 
2023 har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts 
inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin beredning till 
kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 49 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. AB Stångåstadens verksamhet under 2023 bedöms ha varit förenlig med det 
fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

Yttranden 
Ordförande, AB Stångåstaden, Jan Österlind (S) yttrar sig. 

Verkställande direktör,  AB Stångåstaden, Fredrik Törnqvist yttrar sig och 
svarar på frågor. 

Lars Vikinge (C) yttrar sig. 

Patrik Westlund (SD) yttrar sig. 

Süreyya Kurdi (S) yttrar sig. 

Sofia Frithioff (V) yttrar sig. 

Maria Moraes (MP) yttrar sig. 

Gunnar Broman (L) yttrar sig. 

Johan Thorén (L) yttrar sig. 

Gunnar Franzén (SD) yttrar sig. 

Torbjörn Nibelius (KD) yttrar sig. 

Predrag Pucar (MP) yttrar sig. 
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Daniel Ny (L) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 49 
Tjänsteskrivelse – AB Stångåstaden – Uppfyllelse av det kommunala 
uppdraget 2023, 
2024-03-06 
Bilaga 1 – AB Stångåstaden, Bokslut 2023 
Bilaga 2 – AB Stångåstaden, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 3 – AB Stångåstaden, Bolagsstyrningsrapport 2023 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB 
AB Stångåstaden  
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§ 91 Lejonfastigheter AB med dotterbolag - Uppfyllelse 
av de kommunala uppdraget, bokslut samt 
bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-42 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Lejonfastigheter AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 

förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna.  

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Lejonfastigheter AB har i bilaga redovisat hur 
bolaget uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I bilaga 
finns även Lejonfastigheters Bolagsstyrningsrapport för 2023. 

Lejonfastigheter gör bedömningen att de uppfyllt samtliga ekonomiska mål, 
NKI-målet och MMI-målet. De har inte uppfyllt energimålet för året men de 
har minskat bolagets klimatpåverkan. 

Långsiktiga finansiella mål Mål 2023 2022 2021 

Avkastning på eget kapital, % > 5  5,6  9,3 10,9  

Räntetäckningsgrad, ggr > 2  2,5  7,5  7,2 

Soliditet, % > 12  18  19  19 

Soliditet mht marknadsvärde, % > 25  46  49  51 

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

Med bolagets affärsidé respektive vision medverkar Lejonfastigheter till att 
Linköping fortsätter vara en framgångsrik och attraktiv kommun. 
Bolaget fortsätter att aktivt arbeta med strategier kring förtätningar av 
befintliga fastigheter, utrangeringar av riskkonstruktioner samt samordning av 
underhållsarbeten tillsammans med om-, till- och nybyggnationer. 

Årets resultat efter finansnetto uppgick till 63 miljoner kronor (99). 
Nettoomsättningen har ökat med 5 procent jämfört med tidigare år vilket 
främst förklaras av hyresförändringar till följd av om-, till- och 
nybyggnationer, förvärv av nya fastigheter samt hyresförändringar enligt avtal.  
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Lejonfastigheter har under året haft lägre elkostnader jämfört med motsvarande 
period tidigare år pga. en mild vinter i inledningen av året samt generellt lägre 
elpriser. Bolagets kostnader för reparation och fastighetsskötsel samt 
snöröjning har dock ökat under året. Bolaget har även utfört mer planerat 
underhåll under året vilket klassificerats som investeringar pga. större karaktär, 
där nettoeffekten är 8 miljoner kronor.  

Under året har bland annat om och tillbyggnationer skett på Vreta Kloster skola 
där en ny skolbyggnad står klar. Om och tillbyggnationer fortsätter kommande 
år då modernisering och underhåll av äldre byggnader förväntas vara klart 
våren 2024. Bolaget har även påbörjat ett större arbete på Vidingsjöskolan som 
väntas bli klart under 2025. Byggnationen av nya Vasahallen fortskrider och 
under våren 2024 kommer två sporthallar stå klara. 

Under året har även om och tillbyggnation av Blästadskolan, kommunhuset 
och Drottninggatan 45 startas. Likaså nybyggnationer av gruppboenden i 
Harvestad och Fålåsa. Lejonfastigheter bygger även en specialanpassad 
fastighet för fenomenmagasinet som väntas invigas 2025. 

En omfattande ombyggnation av Vist skola har under 2023 färdigställts där 
skolans lokaler har renoverats och anpassats för att möta verksamhetens behov 
idag och framtiden.  

Bolaget har under året känt av tuffare tider med avbrutna byggprojekt samt 
kundförluster på hyresfordringar. Kundförlusterna som uppgår till 3 miljoner 
kronor beror främst på att Linköpings kommun lagt ner verksamheter. För 
Lejonfastigheter innebär nedläggningen ett ökat fokus på lokaleffektiviteten då 
man tillsammans med kommunen sett över fastigheters möjligheter på både 
kort och lång sikt.  

Under året har Lejonfastigheter gjort nedskrivningar om sammanlagt 11 
miljoner kronor på två enskilda fastigheter. 10 miljoner är hänförliga till den 
centrala fastigheten Egypten 15 där det pågår ett ombyggnadsprojekt samt att 
det finns osäkerheter kring hyresnivån i kommande hyresavtal. 

Finansnettot har under året ökat och förväntas bli ännu högre kommande år på 
pga. räntekostnader och ökad lånevolym kopplat till investeringar i befintliga 
fastigheter.  

Under året invigdes Linköpings nya simhall Tinnerbäcksbadet där 
Lejonfastigheter har företrätt kommunen som byggherreombud i upphandlad 
entreprenad. Bolaget har även utökat sitt fastighetsinnehav genom att förvärva 
åtta stycken samhällsfastigheter av SBB till ett värde om 400 miljoner kronor. 



 

 
Sammanträdesprotokoll 31 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

Innan hyrde Lejonfastigheter dessa fastigheter som består av bland annat LSS-
boenden och vårdboende och är belägna i Linköpings stad. Förvärvet anses 
vara ett bra tillskott till företagets befintliga fastighetsbestånd.  

Lejonfastigheter har i uppdrag av kommunen fått uppgiften att utrusta 
befintliga och framtida trygghetspunkter. Trygghetspunkterna är 
samlingslokaler för medborgarna i händelse av en samhällskris.  

Lejonfastigheter jobbar aktivt med klimatfrågan och de har under året tagit 
fram en klimatfärdplan. Den visar på inriktning, prioriteringar och konkreta 
aktiviteter som på olika sätt kan bidra till omställningen mot ett hållbart 
samhälle. Lejonfastigheter har som mål att minska energianvändningen med 38 
procent per kvadratmeter och år fram till 2030 jämfört med basåret 2015. Årets 
resultat visar att bolaget i förhållande till basåret 2015 minskat 
energianvändningen med 25 procent. Under året har bolaget bland annat 
öppnat en egen återbrukshubb, implementerat ett nytt återbruksverktyg i 
verksamheten, inlett ett nytt samverkansprojekt i syfte att återbruka så mycket 
som möjligt. Lejonfastigheter samverkar även med Linköpings universitet i två 
projekt som rör klimatanpassning.  

Vid nybyggnationer undersöker alltid bolaget möjligheten till solceller som en 
naturlig del av fastighetens energisystem. Ambitionen är att merparten av 
solenergin ska nyttjas inom fastigheten. Under året har Lejonfastigheter tillför 
tre nya solcellsanläggningar i deras fastighetsbestånd.  

Bolaget har som mål att samtliga nya fastigheter ska certifieras enligt 
Miljöbyggnad Silver. Genom certifieringen säkerställd särskild minskad 
miljöpåverkan under drift och vid underhåll, med energieffektivitet som viktig 
indikator. 100 procent av de byggnader som färdigställts under 2023 har 
certifierats preliminärt enligt Miljöbyggnad Silver.  

Under året fick bolaget en ny styrelse och bolagets affärsplan revideras för att 
bättre harmonisera med det nya ägardirekten. Fokus har fortsatt varit 
samverkan med kund samt ledning och styrning.  

Kommunledningsförvaltningen bedömer att Lejonfastigheter AB:s verksamhet 
för 2023 har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin beredning till 
kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 50 



 

 
Sammanträdesprotokoll 32 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Lejonfastigheter AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit förenlig med 
det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

Yttranden 
Ordförande, Lejonfastigheter AB, Stefan Bogren (M) yttrar sig. 

Verkställande direktör, Lejonfastigheter AB, Micael Antamo yttrar sig och 
svarar på frågor. 

Maria Moraes (MP) yttrar sig. 

Lars Vikinge (C) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 50 
Tjänsteskrivelse – Lejonfastigheter AB – Uppfyllelse av det kommunala 
uppdraget 2023, 2024-03-06 
Bilaga 1 – Lejonfastigheter AB, Bokslut 2023 
Bilaga 2 - Lejonfastigheter AB, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 3 - Lejonfastigheter AB, Bolagsstyrningsrapport 2023 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB 
Lejonfastigheter AB  
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§ 92 Sankt Kors Fastighets AB med dotterbolag -  
Uppfyllelse av de kommunala uppdraget, bokslut 
samt bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-43 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Sankt Kors Fastighets AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 

förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna.  

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Sankt Kors fastighets AB har i bilaga redovisat 
hur bolaget uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I 
bilaga finns även Sankt Kors Bolagsstyrningsrapport för 2023. Bolagets 
styrelse och bolagsledning har uppfattningen att Sankt Kors genom sin 
verksamhet 2023 fullgjort sitt uppdrag och uppnått sina mål.  

Långsiktiga finansiella mål Mål 2023 2022 2021 

Avkastning på eget kapital, % > 5 20 4 neg 

Soliditet, % > 5 11 11 11 

NöjdKundIndex > 80 72 71 68 

NöjdMedarbetarIndex > 80 96 93 96 

  

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

Ändamålet med bolagets verksamhet är att med iakttagande av kommunal 
likställighetsprincip på affärsmässiga villkor tillhandahålla lokaler av en god 
kvalitet för små och medelstora företag samt tillgodose kommuninvånarnas och 
besökarnas behov av parkering. 

Sankt Kors erbjuder lokaler på en konkurrensutsatt marknad med en 
prissättning som följer marknaden i övrigt. Bolagets ambition är alltid att vara 
konkurrensneutrala, affärsmässiga och att komplettera övriga fastighetsägares 
utbud istället för att konkurrera. Vakansgraden uppgick 2023 till 13,6 procent, 
28 företag flyttade in och lika många flyttade ut.  
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Bolaget bidrar aktivt genom samarbetet med Näringsliv och tillväxt och 
Linköping Science Park, i verkställandet av kommunens näringslivs- och 
sysselsättningspolitik. Bolaget bidrar genom verksamhetsområdet Dukaten 
parkering till en attraktiv innerstad genom en aktiv parkerings- och 
mobilitetsstrategi, som genomförs i dialog med såväl miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen som andra aktörer inom mobilitetsområdet för 
att möjliggöra hållbar mobilitet. 

Sankt Kors bedriver all sin verksamhet på affärsmässiga grunder och har en 
ekonomisk ställning som normalt medger utveckling och investeringar utan 
ägartillskott. Bolaget bedriver verksamhet endast inom det geografiska området 
Linköpings kommun. Bolaget räknar vid sin prissättning med samtliga 
kostnader som vid normal affärsmässig drift vilket är motiverade från 
företagsekonomisk synpunkt.  

Årets resultat efter finansiella poster uppgår till 58 miljoner kronor (11). 
Omsättningen uppgår till 346 miljoner kronor (273), vilket är högre än 
budgeterat. Under året har bolaget haft ökade intäkter från parkeringsfriköp 
samt realiserad vinst från avyttring av Labbet. Bolaget nettoinvesteringar 
uppgick till 81 miljoner kronor (239) vilket är längre än budgeterat. Bolagets 
budgeterande investeringar på 180 miljoner var riktade mot Ebbeparkprojektet, 
hyresgästanpassningar och förädling av befintliga fastigheter. Orsaken till 
budgetavvikelsen beror på sänkt projektprognos för Ebbepark, Neptunus i 
Folkungavallen samt förskjutna hyresgästanpassningar.  

Under året har bolaget bland annat invigt och driftsatt mobilitetshub 
”Neptunus” på Folkungavallen, lanserat parkeringsappen LinkPark 2.0 i 
uppdaterad version, lanserat betalmöjlighet sms-parkering, avtals tecknat med 
Stångåstaden angående försäljning av etapp Labbet i Ebbepark, avtals tecknat 
med Mannersons angående försäljning av Gjuteriet 2 samt uppstartat fördjupat 
arbete med koncernens hållbarhetsstrategi.  

Sankt Kors arbetar långsiktigt med att minska energianvändningen vilket bland 
annat sker inom områden förnybar och resurseffektiv elproduktion samt 
effektiv energianvändning. De har bland annat installerat solceller, ökat antal 
elbilsladdare i mobilitetshubbar och byte av belysning och optimerad 
ventilation.  

Koncernen har ett kortsiktigt fokus på proaktivt arbete med beläggning av 
byggnaderna i beståendet. Långsiktigt rör de strategiska frågorna vilka (nya) 
geografiska områden och branscher som man kan bidra till på bästa sätt genom 
platsutveckling och ökat antal etableringar i Linköping.  
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Kommunledningsförvaltningen bedömer att Sankt Kors Fastighets AB:s 
verksamhet för 2023 har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin beredning till 
kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 51 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Sankt Kors Fastighets AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna.  

Yttranden 
Ordförande, Sankt Kors Fastighets AB, Sandra S Bårman (M) yttrar sig. 

Verkställande direktör, Sankt Kors Fastighets AB, Anna-Maria Jakobsson 
yttrar sig och svarar på frågor. 

Vice ordförande, Sankt Kors Fastighets AB, Predrag Pucar (MP) yttrar sig. 

Lars Vikinge (C) yttrar sig. 

Torbjörn Nibelius (KD) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 51 
Tjänsteskrivelse Sankt Kors Fastighets AB – Uppfyllelse av det kommunala 
uppdraget 2023, 2023-03-07 
Bilaga 1 – Sankt Kors Fastighets AB, Bokslut 2023 
Bilaga 2 – Sankt Kors Fastighets AB, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 3 – Sankt Kors Fastighets AB, Bolagsstyrningsrapport 2023 
 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB 
Sankt Kors Fastighets AB  
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§ 93 Visit Linköping  Co AB - Uppfyllelse av de 
kommunala uppdraget, bokslut samt 
bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-44 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Visit Linköping & Co AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 

förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna.  

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Visit Linköping & Co AB har i bilaga redovisat 
hur bolaget uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I 
bilaga finns även Visit Linköping & Co Bolagsstyrningsrapport för 2023. 

Bolaget anser att det kommunala ändamålet och befogenheterna efterlevs.  

Långsiktiga finansiella mål Mål 2023 2022 2021 

Avkastning på totalt kapital, 
% 

>  neg  8,3 9,5 

Operativt kassaflöde, mnkr >   -5,2 -9,6 15,5 

Soliditet, % > 28  61,0  61,1 48,6 

NöjdKundIndex > 80  n/a  n/a  n/a 

NöjdMedarbetarIndex > 80  n/a  66  65 

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

2023 är det första året sedan 2019 som bolaget inte påverkats av 
pandemirestrektioner eller de postpandemieffekterna som uppstod direkt efter 
pandemin.  

Resultat efter finansiella poster uppgår till minus 1,1 miljoner kronor (6,5). 
Soliditeten i bolaget uppgår till 61 procent (61,1). Omsättningen uppgår till 104 
miljoner kronor (122). Minskningen i omsättningen jämfört med tidigare år 
förklaras främst av den ombyggnation som genomfördes av Linköpings 
Konsert & Kongress under perioden april till september. Bolaget hade då ingen 
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möjlighet att genomföra full konferensverksamhet vilket innebar vissa 
uteblivna bokningar.  

Bolaget redovisar ett minusresultat under 2023. Enligt ägardirektivet ska 
bolaget ge en långsiktig avkastning på justerat kapital på 0-2 procent. År 2022 
redovisade bolaget ett positivt resultat så undantaget pandemiåren 2020 och 
2021 uppfyller bolaget lönsamhetsmålet.  

Gällande NöjdMedarbeterIndex följer bolaget pulsmätning genom verktyget 
Winningtemp, som inte är direkt jämförbart med tidigare mätetal. Bolaget når 
värde 7,8 (av 10) där jämförande branschindex är 7,6. Under 2024 kommer 
Visit att ta fram ett mätetal för att följa NöjdKundIndex.  

Bolaget har under året genomfört ett stort antal möten och evenemang på flera 
arenor i Linköping. Bland annat har Gyllene tider, Håkan Hellström, 
melodifestivalen och festivalen Bondfire gästat Linköping. Utställningen 
Titanic: The Artifact Exhibition arrangerades även i staden och drog många 
besökare.  

Ett större antal kongresser genomfördes även under det gångna året som 
exempelvis Biblioteksdagarna, Liberalernas landsmöte och Renare Mark. 

Under året invigdes LasseMajas deckarhus i Gamla Linköping vilket var årets 
största händelse vad gäller besöksnäring. Året visade på rekord i antal 
gästnätter genomförda i staden. Bolaget har under det gångna året jobbat med 
marknadsföringskampanjer för att attrahera barnfamiljer till staden samt 
erbjudit turistinformation och värdskap till besökare på olika sätt. Bolaget har 
även tillsammans med Linköpings innersta drivet projektet Värdskap 
Linköping för att förbättra värdskapet i staden.  

För att ha en attraktiv och konkurrenskraftig anläggning för 
konferensarrangörer och konstergäster har det genomförts ombyggnation av 
Linköping konsert och kongress. Visit Linköping har i slutet av året lanserat en 
ny webbplats där stort fokus ligger på tillgänglighet.  

Bolaget har under året fått en ny VD. 1 september tillträdde Johan Malmberg 
som ny vd för bolaget efter att Johan Rustan lämnade VD-posten efter 22 år. 

Bolaget ser ett förändrat beteendemönster kopplat till konsumtion av nöjen på 
grund av lågkonjunkturen. Biljettförsäljningen går trögare än tidigare och 
kunderna köper biljetter sent, vilket skapar risker för arrangörer. Bolaget är 
i stor del beroende av intäkter från mötes och restaurangverksamhet. Fortsätter 
lågkonjunkturen kommer det påverka den ekonomiska utveckling i bolaget då 
företag och organisationer ofta drar in på resor och konferenser när de behöver 
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spara pengar. Bolaget hoppas ser dock positivt på att privatturismen har ökat 
till Linköping då flera reseanledningar skapats som väntas ha en god 
utveckling framåt. Linköping blev även utsett till European Innovation Capital 
of Innovation, vilket ger bolaget nya möjligheter till profilering.  

Kommunledningsförvaltningen bedömer att Visit Linköping & Co AB:s 
verksamhet för 2023 har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
Bolagets avkastning på justerat eget kapital är för 2023 visserligen negativ, 
men sett efter pandemin har bolaget levererat en positiv avkastning som 
uppfyller ägarens ställda långsiktiga krav på 0–2 %. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 52 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Visit Linköping & Co AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

Yttranden 
Ordförande, Visit Linköping & Co AB, Karin Sandin Dahlgren (M) yttrar sig. 

Verkställande direktör, Visit Linköping & Co AB, Johan Malmberg yttrar sig 
och svarar på frågor. 

Johan Thorén (L) yttrar sig. 

Maria Moraes (MP) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 52 
Tjänsteskrivelse – Visit Linköping  Co AB – Uppfyllelse av de kommunala 
uppdraget 2023, 2024-02-26 
Bilaga 1 – Visit Linköping  Co AB, Bokslut 2023 
Bilaga 2 – Visit Linköping  CO AB, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 3 – Visit Linköping  CO AB, Bolagsstyrningsrapport 2023 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB 
Visit Linköping  CO AB  
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§ 94 Linköping Science Park AB - Uppfyllelse av de 
kommunala uppdraget, bokslut samt 
bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-45 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Linköping Science Park AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 

förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna. 

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Linköping Science Park AB har i bilaga redovisat 
hur bolaget uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I 
bilaga finns även Linköping Science Park Bolagsstyrningsrapport för 2023. 
Bolagets bedömning är att det kommunala uppdraget är uppfyllt. 

Långsiktiga finansiella mål Mål 2023 2022 2021 

Avkastning på totalt kapital, % 0-2 % 0,1 2 -8,6 

Operativt kassaflöde, mnkr > ET ET ET ET 

Soliditet, % >15 
% 

15 17 11 

Nöjd MedarbetarIndex  >80 
% 

88 83 82,5 

  

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

Bolaget har en omsättning på 36 miljoner kronor (29,4). Det är en ökning från 
tidigare år med 7 miljoner kronor. Ökningen beror på stärkt basfinansiering 
men framför allt nya program och projekt tillsammans med externa parter. 
Kostnaderna ökar i takt med omsättningen då bolaget eftersträvar att leverera 
ett noll resultat. 

Under året har antalet anställda ökat mer än budgeterat vilket främst beror på 
så kallade personalintensiva projekt. Det är en redovisningsmodell 
där tillväxtverket kräver att största delen av kostnaderna består av anställd 
personal. Man har därför inte kunnat nyttja konsulter.  
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Under året har fler personer deltagit i de profilaktiviteter som arrangeras av 
Linköpings Sciene park. Under 2023 deltog 311 unika företag i de kluster och 
innovationsprocesser som Linköpings Sciene park driver. Bolaget har 
genomfört cirka 800 insatser i dessa bolag, insatser som omfattar allt från 
inspiration och utbildning till rådgivning och affärsutveckling.  

Fler företag fortsätter sina tillväxtresor inom programmet ”Swedish Scaleups” 
där kompetensförsörjning, hållbarhet, kapitalanskaffning och 
internationalisering står i fokus. Linköpings Sciene park beviljades under året 
finansiering för att fortsätta arbetet under ytterligare tre år. Bolaget ser ett 
växande intresse för deras kluster och Chat GPT fick sitt första riktiga 
genomslag under året. Fler bolag utvecklar produkter och tjänster för att bidra 
till en ökad digitalisering. AI-teamet har under året hållit föreläsningar runt om 
i länet då intresset för AI ökat.  

Antalet behovsdrivna utvecklingsprojekt har ökat under 2023 till ett trettiotal. 
Dessa projekt har fokus på grön, social och ekonomisk omställning. Det 
handlar bland annat om energieffektivisering, sänka utsläpp, nya 
mobilitetslösningar, öka jämställdhet och mångfald. 

Life science/medtech liksom material och energi ser bolaget vara fortsatta 
områden där företagets start-ups gör framgångar. Fler börjar ställa om för att 
bidra till civila-militära förmågor när Sveriges försvars- och 
beredskapsförmåga ska stärkas. Satsningar på försvar, totalförsvar och 
civilförsvar skapar förutsättningar för företag att hytta en ny och lönsam 
marknad. Linköpings Science Park försöker att som värdorganisation utveckla 
en infrastruktur med processer och strukturkapital som gör bolaget bättre rustat 
att snabbt sjösatta nya innovationssatsningar i takt med att omvärlden 
förändras.  

Kommunledningsförvaltningen bedömer att Linköping Science Park AB:s 
verksamhet för 2023 har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin beredning till 
kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut.  

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 53 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 
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1. Linköping Science Park AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen 
för de kommunala befogenheterna. 

Yttranden 
Ordförande, Linköping Science Park AB, Mari Hultgren (S) yttrar sig. 

Digital strateg och kommunikationschef, Linköping Science Park AB, Fredrik 
Larsson yttrar sig. 

Torbjörn Nibelius (KD) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 53 
Tjänsteskrivelse – Linköping Science Park AB – Uppfyllelse av det 
kommunala uppdraget 2023, 2024-03-06 
Bilaga 1 – Linköping Science Park AB, Bokslut 2023 
Bilaga 2 – Linköping Science Park AB, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 3 – Linköping Science Park AB, Bolagsstyrningsrapport 2023 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB 
Linköpings Science Park AB  
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§ 95 Linköping City Airport AB - Uppfyllelse av de 
kommunala uppdraget, bokslut samt 
bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-47 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Linköping City Airport AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 

förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna. 

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Linköping City Airport AB har i bilaga redovisat 
hur bolaget uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I 
bilaga finns även Linköping City Airport AB:s Bolagsstyrningsrapport för 
2023. 

Bolaget efterlever ägardirekten och de övriga dokumenten förutom de 
ekonomiska målen. 

Långsiktiga 
finansiella mål 

Mål 2023 2022 2021 

Långsiktigt 
resultat baserat 
på justerat eget 
kapital. % 

> 0–2%  0 0 0 

Soliditet 
beräknat på 
justerat eget 
kapital, % 

> 5–25%  37,8  32,8  31 

NöjdKundIndex
*                        
               

        

NöjdMedarbetar
Index 

> 80  86  86  90 

*I de mätningar som KLM gör ligger LCA i topp vad gäller service och 
bemötande bland de flygplatser som KLM trafikerar. LCA ligger även i topp 
vad gäller flygplatsservice till KLM (hur väl bolaget lever upp till operatörens 
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krav på effektivitet och kvalité). Flygplatsen framhålls ofta som en föregångare 
och nya rutiner testas ofta först på LCA innan man inför det generellt. 

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

Resultat efter finansiella poster uppgår till minus 5 miljoner kronor (-12). 
Enligt bolaget gör Linköpings City Airport ett minusresultat beroende på 
omständigheter som stått utanför bolagets kontroll. Pandemieffekter och en 
orolig omvärld påverkar även bolagets möjlighet att bedriva en normal 
verksamhet. 

Huvudorsakerna till sämre resultat än budgeterat och prognos är kapacitetsbrist 
på Schiphol och KLM vilket orsakat att 150 flygavgångar ställts in. Under året 
har det även genomförts en större rekryteringsprocess hos Coor då ett stort 
antal medarbetare fick lämna vilket inneburit höga utbildningskostnader och 
övertidskostnader då personal saknats. Minusresultatet beror även på höga 
reparationskostnader och generellt högre kostnader på grund av inflationen. 
Trots inställda flyg och kapacitetsbrist hos operatör och Schiphol är flygplatsen 
en av de tre flygplatser i Sverige som återhämtat sig starkast efter pandemin. 

Efterfrågan på flygstolar från Linköpings City Airport är fortfarande mycket 
hög. Under 2023 har antalet resenärer från Linköpings City Airport varit 82 
procent av det senaste normala året, 2019, men beläggningen har ökat under 
året och nått cirka 90 procent under det sista kvartalet 2023. Sedan kommunen 
tog över verksamheten har antalet flygstolar ökat med närmare 43 000 stycken 
och antal passagerare med 36 000 stycken. Utvecklingen för KLM har varit 
mycket god i Linköping och i de mätningar som KLM för ligger flygplatsen i 
topp vad gäller service och bemötande bland de flygplatser som KLM 
trafikerar. KLM har även utnämnts till ett av världens mest hållbara flygbolag. 

Fokus för bolaget är att återgå till den verksamhet som fanns före 2020 samt 
utveckla befintlig linje till Schiphol och genom linjer som kompletterar den 
trafik som redan finns. 

Det finska företaget LYGG har beslutat att starta en linje från Linköping till 
Helsingfors med start den 18 mars 2024. 

Sedan pandemin har flygplatsen varit utsedd till temporär beredskapsflygplats. 
Från 2023 är flygplatsen utsedd av regeringen till ordinarie beredskapsflygplats 
och därigenom anses vara av särskild betydelse både nationellt och 
internationellt. 
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Kommunledningsförvaltningen bedömer att Linköping City Airport AB:s 
verksamhet verksamhet för 2023 har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 54 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Linköping City Airport AB:s verksamhet under 2023 bedöms ha varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för 
de kommunala befogenheterna. 

Yttranden 
Ordförande, Linköping City Airport AB, Joakim Kärnborg yttrar sig och svarar 
på frågor. 

Vice ordförande, Linköping City Airport AB, Malin Ljung yttrar sig. 

Gunnar Franzén (SD) yttrar sig. 

Daniel Noregran (M) yttrar sig. 

Mikael Marin (V) yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 54 
Tjänsteskrivelse – Linköping City Airport AB – Uppfyllelse av det kommunala 
uppdraget 2023, 2024-03-07 
Bilaga 1 – Linköping City Airport AB, Måluppfyllelse 2023 
Bilaga 2 – Linköping City Airport AB, Bokslut 2023 
Bilaga 3 – Linköping City Airport AB, Bolagsstyrningsrapport 2023 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
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Linköpings Stadshus AB 
Linköping City Airport AB  
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§ 96 Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB - 
Uppfyllelse av de kommunala uppdraget, bokslut 
samt bolagsstyrningsrapport för 2023 

Dnr KS 2024-48 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Resecentrum Mark och Exploatering i Linköping AB:s verksamhet 

under 2023 bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Ärende 
Kommunstyrelsen samlar i sin uppsiktsplikt in redovisningar från bolagen om 
hur de uppfyllt sina uppdrag. Resmex AB har i bilaga redovisat hur bolaget 
uppfyllt det kommunala ändamålet och uppdraget under 2023. I bilaga finns 
även Resmex Bolagsstyrningsrapport för 2023. Bolagets styrelse och ledning 
har uppfattningen att bolaget genom sin verksamhet 2023 fullgjort sitt uppdrag 
och uppnått sina mål. Bolaget har för 2023 uppfyllt samtliga av 
kommunfullmäktige fastställda finansiella mål. 

Långsiktiga finansiella mål Mål 2023 2022 2021 

Avkastning på eget kapital, % 0-2 3 1 4 

Soliditet, % 5-25 23 48 46 

  

Nedan följer Kommunledningsförvaltningens sammanfattning av bolagets 
uppfyllelse kopplat till uppdraget. 

Linköpings kommun vill skapa så goda förutsättningar som möjligt för 
tillväxten i Linköping och Östergötland och infrastrukturprojektet Ostlänken är 
en viktig del i detta arbete. Genom ResMex samverkar kommunen med andra 
fastighetsägare och exploatörer och bidrar därmed till utvecklingen av staden 
Linköping.  

Resmex arbetar aktivt för att söka samrådslösningar med andra fastighetsägare, 
andra kommunala bolag och samhällsbyggnadsförvaltningen för ökad 
helhetssyn och effektivitet. Bolaget driver aktivt arbetet med att, genom 
fastighetsförvärv, ägande och förvaltande, skapa förutsättningar för att kunna 
genomföra byggnationen av ett nytt resecentrum samt en exploatering av den 
nya stadsdelen Stångebro och Steninge.  
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Genom bolagets köp av VD-funktion från Lejonfastigheter och administrativt 
stöd och operativ fastighetsförvaltning av Sankt Kors Fastighets AB får de 
personer som deltar i Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB:s 
verksamhet del av dessa bolags arbete med intern styrning och kontroll.  

ResMex-koncernens verksamhet, förutom fastighetsförvärv, är begränsas till 
uthyrning av lokaler. ResMex tar ut en marknadshyra som anses vara skälig i 
förhållande till lokalernas skick, läge och det faktum att de hyrs ut på 
tidsbegränsade, så kallade rivningskontrakt. 

Bolagets resultat blev större än budgeterat. Anledningen till ett ökat resultat 
beror främst på ökade hyresintäkter samt att kostnader för vakanser, räntor och 
energi inte blev så höga som bolaget befarat. Årets resultat efter finansiella 
poster uppgår till 4 miljoner kronor (2). 

Avkastningen på eget kapital uppgår till 3 procent och bolagets soliditet uppgår 
till 23 procent.  

Under året har bolaget investerat 4,4 miljoner i förvärv av fastigheten 
Påskliljan samt 115 miljoner kronor i förvärv av fastigheten Palatten 1. Under 
året har även bolaget hyrt ut fastigheterna Nöjet 1 samt Papegojan 1 vilket 
bidragit till ett förbättrat resultat. Fokus för bolaget framåt är att försätta 
förvärva fastigheter i det blivande stationsområdet samt planera för underhåll 
av de långsiktiga fastigheterna i syfte att behålla viktiga hyresgäster.  

Kommunledningsförvaltningen bedömer att Resmex AB:s verksamhet för 2023 
har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom 
ramen för de kommunala befogenheterna. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen i sin beredning till 
kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 55 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Resecentrum Mark och Exploatering i Linköping AB:s verksamhet under 
2023 bedöms ha varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 
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Yttranden 
Verkställande direktör, Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB, 
Erik Styrenius yttrar sig. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 55 
Tjänsteskrivelse – Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB - 
Uppfyllelse av det kommunala uppdraget 2023 (ResMex), 2024-03-07 
Bilaga 1 - Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB, Bokslut 2023 
Bilaga 2 - Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB, Måluppfyllelse 
2023 
Bilaga 3 - Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB, 
Bolagsstyrningsrapport 2023 
Bilaga 4 - Rapport Grundläggande granskning 2023 ResMex AB 
Bilaga 5 - Granskningsrapport för ResMex 2023 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Finanschef Sofie Moosberg 
Linköpings Stadshus AB 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB  
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§ 97 Planeringsstrategi 2024, antagande 
Dnr KS 2022-540 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Planeringsstrategi 2024 antas enligt 23 § 3 kap plan- och bygglagen, 

som inriktning för fortsatt arbete med översiktsplaneringen i 
Linköpings kommun. 

2. När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för en ökad 
andel småhus i centrala Linköping utredas. 

3. När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska totalförsvarets  intressen 
särskilt beaktas. 

4. När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för att minska 
andelen föreslagen exploatering på värdefull jordbruksmark utredas. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare från Sverigedemokraterna, 
Liberalerna och Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Jörgen Rings (SD) yrkande samt lämnar följande skriftliga reservation: 

"Randzonens omfattning är i dagsläget stort och vi anser att den bör minskas 
med anledning av en efterfrågan att vilja bygga hus i högre grad i Linköping 
och att det ska vara möjligt i centrala delar av Linköping. Samtidigt är en 
mindre omfattning av randzonen viktig för en levande landsbygd med 
anledning av att randzonen hindrar i många fall lantbrukare från att bygga och 
utveckla områden som inte är detaljplanerade. 

Samhällsförändringar och påverkansfaktorer som besökscentrum och bergtäkt i 
Stjärnorp samt den kraftiga befolkningstillväxten i Ljungsbro/Berg har skett 
sedan gällande översiktsplan antogs 2015. En påverkan som sticker ut i 
jämförelse med andra områden i Linköpings översiktsplanering. Detta får 
konsekvenser på infrastruktur för vägar, vatten, avlopp och energi med mera. 
Till det hör att i Sättuna och i Ljungsbro/Berg finns värdefull jordbruksmark 
som kan behöva omprövas i större omfattning än i kommunen generellt." 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare från Centerpartiet reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Rikard Tordöns (C) yrkande samt lämnar följande 
skriftliga reservation: 
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"Linköpings kommuns översiktsplanering har historiskt präglats av en bred 
samsyn kring kommunens utveckling. Detta önskar vi ska fortsätta även 
framöver. Då hade det varit önskvärt att alla partiers förslag givits chans till 
beredning. Vi önskade att återremittera förslaget till planeringsstrategi så att 
alla partiers förslag hade kunnat analyseras och beredas både av tjänstepersoner 
och andra partier. Återremissen hade även gett en chans för förvaltningen att 
inarbeta partiers förslag i planeringsstrategin i den mån det finns stöd för olika 
förslag. 

Istället beslutade styret att anta planeringsstrategin med några tillägg från SD, 
KD och L. Dessa tillägg hade behövt de tillägg som vi i Centerpartiet föreslog 
för att på riktigt göra planeringsstrategin bättre. Våra förslag hade bättre gett en 
riktning i översiktsplanearbetet och de hade även skyddat åkermarken bättre 
och samtidigt gett både lantbruk och landsbygd bättre förutsättningar att 
utvecklas. 

“Utreda möjligheten för att minska andelen föreslagen exploatering på 
värdefull jordbruksmark” ger inte någon tydlig inriktning i arbetet om att 
minska byggnationen på åkermarken. Ordet utred gör denna skrivning alldeles 
för vag. Det hade behövt kompletteras med Centerpartiets skrivningar om att 
införa en princip om att bygga på redan använd mark istället för att ta 
jungfrulig mark i anspråk och i första hand inventera redan bebyggd 
industrimark, förorenad mark och icke bevarandevärd/bruksvärd mark vid 
planering av nybyggnation samt skrivningen om att se över viktningen mellan 
övergripande principer eftersom jordbruksmarkens bevarande i förhållande till 
andra principer behöver ses över.  

Detta hade gett en mycket tydligare inriktning om åkermarkens bevarande 
inom Linköpings kommun. Tyvärr valde styret att enbart gå på otydliga 
skrivningar som vi befarar inte kommer att skydda den så viktiga åkermarken 
och som inte heller ge lantbruket och landsbygden de förutsättningar som krävs 
för att kunna överleva och utvecklas.  

Detta är anledningar till varför Centerpartiet valt att reservera oss till förmån 
för vårt eget förslag om återremiss och en parlamentarisk beredning samt våra 
föreslagna ändringar och tillägg." 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare från Miljöpartiet reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Gunnar Gustafsson (MP) yrkande samt lämnar 
följande skriftliga reservation: 

"Linköping har under perioden sedan nu gällande översiktsplan antogs varit 
den stad som har byggt mest på åkermark av alla kommuner i Sverige. 
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Linköpings kommun har dessutom den tvivelaktiga äran att vara en av Sveriges 
mest bostads-segregerade kommuner. 
 
Det har tillkommit två handelsområden som i den fördjupade översiktsplanen 
kallas stadsdelscentra, Ullstämma och Djurgården. Båda dessa saknar helt de 
funktioner klassiska centrumbildningar har som en mötesplats med sociala 
funktioner vid sidan av handel. Båda har karaktären av externhandelspunkter. 
 
Befintliga stadsdelscentra och centra i våra mindre orter har inte alls utvecklats 
så som inriktningarna i befintliga fördjupade översiktsplaner önskar, 
undantaget Berga centrum som genomgår en positiv utveckling nu. 
 
Förvaltningen föreslår i sitt förslag till planeringsstrategi att vi ska fortsätta 
utveckla Linköping i stort sett med de inriktningar som har gällt sedan 2010 
när befintlig översiktsplan antogs. Om vi ska ta oss ifrån de mindre hedrande 
topplaceringarna är det en strategi som har visat sig vara misslyckad. 
 
Om Linköping ska ha en positivare utveckling måste vi gå tillbaka till 
mötesrummen. Vi måste lära oss av de misstag som har begåtts de senaste 
årtiondena. Linköping behöver byggas ihop igen och läka såren. 
 
En annan sak som i stor utsträckning saknas i den föreslagna strategin är den 
regionala synen. Det må heta gemensam översiktsplan mellan Linköping och 
Norrköping, men det enda påtagligt gemensamma i den är en gemensam 
inriktning att utveckla orterna längs järnvägen och motorvägen mellan 
städerna. Dels så är länet större än Linköping-Norrköping, dels så saknas i stor 
utsträckning insikten om att Linköping-Norrköping är en gemensam 
arbetsmarknad. 
 
Ett helt annat sätt att få en ingång i översiktsplaneringen är att börja med breda 
seminarier där alla delar av kommunen medverkar i framtagandet av 
översiktsplanen. Det finns exempel där ingången i översiktsplaneringen har 
varit att ta med näringslivet, kulturen, idrotten, sociala sektorn, hälso- och 
sjukvården, naturvården, barnen och de äldre in i framtagandet av 
översiktsplanen. Vi skulle kunna ta in våra grannkommuner i vår 
översiktsplanering på en helt annan nivå än idag. På så vis kan det bli en 
översiktsplan för Linköping i en bred bemärkelse." 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare från Vänsterpartiet reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Mikael Marins (V) yrkande. 
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Ärende 
Planeringsstrategin kan ses som “planen för översiktsplanen” och är ett nytt 
verktyg i plan- och bygglagen (PBL). Syftet är att både aktualitetspröva 
översiktsplanen gentemot nya förutsättningar, samt ge inriktning för den 
fortsatta översiktsplaneringen i kommunen. 

Slutsatsen i planeringsstrategin är att de bärande inriktningarna i den nu 
gällande översiktsplanen är aktuella, men att det utifrån flera perspektiv finns 
ett samlat behov att ta fram en ny digital översiktsplan som vid antagande 
ersätter alla nuvarande delar, fördjupningar och tillägg. Eftersom 
aktualitetsprövningen visar att de bärande inriktningarna är aktuella bör inte 
den nya översiktsplanen innebära ett stort omtag, utan i hög grad utgå från 
innehållet i den nuvarande översiktsplanen för att behålla långsiktigheten i 
planeringen.  

Vissa förändringar behöver dock göras. När den nya översiktsplanen tas fram 
behöver den anpassas till nya och kommande statliga krav, nya förutsättningar 
för översiktsplaneringen, samt renodlas gentemot andra kommunala 
styrdokument. Det finns även behov av att uppdatera vissa sakfrågor utifrån ny 
kunskap för att översiktsplanen ska kunna utgöra ett bättre stöd för 
efterföljande skeden. I planeringsstrategin redovisas vilka frågor som ska 
hanteras i nästa översiktsplaneprojekt. Hur framtida inriktningar formuleras 
blir ett resultat av den kommande översiktsplaneprocessen. 

Den nuvarande översiktsplanen fortsätter att gälla tills en ny översiktsplan har 
tagits fram, då den fortfarande ger en i huvudsak aktuell vägledning för beslut 
om hur mark- och vattenområden ska användas och hur den byggda miljön ska 
användas, utvecklas och bevaras. De delar av översiktsplanen som förklarats 
inaktuella i planeringsstrategin blir dock inte längre vägledande för fortsatt 
planering och lovgivning. 

Med den nya översiktsplanen som grund ser förvaltningen att det finns 
möjlighet att arbeta på ett mer ändamålsenligt och resurseffektivt sätt, där 
kopplingen mellan bärande inriktningar och mer specifika inriktningar i 
översiktsplanen blir mer framträdande och där kommunen kan redovisa 
följdeffekter och sammanhang på ett tydligare sätt. Planeringsstrategin 
innehåller därför ett förslag på nytt arbetssätt för översiktsplaneringen som 
bland annat innebär att Linköpings kommun alltid samråder, granskar och antar 
hela översiktsplanen, men med fokus på det som är nytt sedan sist. Det kan ses 
som att översiktsplanen uppdateras med en ny version.  
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Beslut om den här planeringsstrategin innebär att inriktningen för den fortsatta 
översiktsplaneringen antas av kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 56 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Planeringsstrategi 2024 antas enligt 23 § 3 kap plan- och bygglagen, som 
inriktning för fortsatt arbete med översiktsplaneringen i Linköpings kommun. 

Yttranden 
Gunnar Broman (L) yttrar sig. 

Yrkanden 
Kristina Edlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar på återremiss av ärendet. 

Rikard Tordön (C) yrkar på återremiss av ärendet, i det fall ärendet inte 
återremitteras yrkar Rikard Tordön (C) enligt följande: 

Att en parlamentarisk referensgrupp bildas för kontinuerlig politisk dialog och 
analys kring planeringsstrategin och att denna referensgrupp väljs inför varje 
mandatperiod. 

Samt yrkar Rikard Tordön (C) på följande tillägg som rör innehållet i 
planeringsstrategin (s.18-19 under rubriken “2. Vidareutveckla inriktningarna i 
översiktsplanen inom utvalda områden”) 

· Tydligare motivera randzonens avgränsning kring staden, 
se över inriktningar om nischboenden, samt förtydliga synen 
på utveckling av omlandet kring större tätorter 
Skapa större förståelse för randzonens avgränsning, ta ställning 
till om (och i så fall på vilket sätt) inriktningar om nischboenden 
ska hanteras i översiktsplanen, samt tydliggöra hur det närmaste 
omlandet kring tätorterna utanför Linköping kan utvecklas och 
ta större hänsyn till lantbrukets behov av nybyggnation av 
bostäder för både personalförsörjning och generationsskiften. 

Samt yrkar Rickard Tordön (C) på följande nya punkter:  

· Införa en princip om att bygga på redan använd mark 
istället för att ta jungfrulig mark i anspråk 
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I första hand inventera redan bebyggd industrimark, förorenad 
mark och icke bevarandevärd/bruksvärd mark vid planering av 
nybyggnation 

· Se över viktningen mellan övergripande principer 
Jordbruksmarkens bevarande i förhållande till andra principer 
behöver ses över. 

· Klimatanpassning ska vara en central princip i planeringen 
All planering i Linköpings kommun behöver anpassas för 
klimatet och klimatsäkras inför framtiden 

· Planera för redundans i energiförsörjningssystemet 
Redundans behöver finnas i både produktionsled och 
distributionsled i all energiförsörjning, inte minst med tanke på 
den framtida elektrifieringen 

· Se över hur översiktsplaneringen kan stödja en bättre 
landsbygdsutveckling 
Skapa bättre förutsättningar för byggande på landsbygden både 
av bostäder och verksamhetslokaler samt stödja en förbättrad 
service. 

Kristina Edlund (S) yrkar på att ärendet avgörs idag samt yrkar Kristina Edlund 
(S) avslag till Rickard Tordöns (C) yrkande om att en parlamentarisk 
referensgrupp bildas för kontinuerlig politisk dialog och analys kring 
planeringsstrategin och att denna referensgrupp väljs inför varje mandatperiod. 

Conny Delerud (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Jörgen Ring (SD), Gunnar Franzén (SD), Gunnar Broman (L) och Liselotte 
Fager (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt yrkar 
Jörgen Ring (SD), Gunnar Broman (L) och Liselotte Fager (KD) på följande 
tillägg: 

· "När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för en 
ökad andel småhus i centrala Linköping utredas. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska 
totalförsvarets  intressen särskilt beaktas. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för att 
minska andelen föreslagen exploatering på värdefull 
jordbruksmark utredas. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska randzonens 
omfattning minskas samt att en gråzon tillämpas i randzonen så 
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att bebyggelse i hög grad möjliggörs och inte begränsas i 
Linköping. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska kommunen arbeta 
fram ett nytt ställningstagande för Ljungsbro/Berg." 

Stefan Erikson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 
bifall till Kristina Edlunds (S) yrkande om att ärendet ska avgöras idag samt 
yrkar Stefan Erikson (M) avslag till Rikard Tordöns (C) yrkande om att en 
parlamentarisk referensgrupp bildas för kontinuerlig politisk dialog och analys 
kring planeringsstrategin och att denna referensgrupp väljs inför varje 
mandatperiod. 

Stefan Erikson (M) och Kristina Edlund (S) yrkar bifall till Jörgen Ring (SD), 
Gunnar Bromans (L) och Liselotte Fagers (KD) första tre tilläggsyrkanden om 
att:  

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för en 
ökad andel småhus i centrala Linköping utredas. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska 
totalförsvarets  intressen särskilt beaktas. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för att 
minska andelen föreslagen exploatering på värdefull 
jordbruksmark utredas. 

Mikael Marin (V) yrkar bifall till Rikard Tordöns (C) yrkande om återremiss 
samt yrkar Mikael Marin (V) bifall till Rikard Tordöns (C) yrkande om att en 
parlamentarisk referensgrupp bildas för kontinuerlig politisk dialog och analys 
kring planeringsstrategin och att denna referensgrupp väljs inför varje 
mandatperiod. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt 
yrkar Cecilia Helber (LL) bifall till Rikard Tordöns (C) yrkande om att en 
parlamentarisk referensgrupp bildas för kontinuerlig politisk dialog och analys 
kring planeringsstrategin och att denna referensgrupp väljs inför varje 
mandatperiod. 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar enligt följande: "att fokus riktas på att befintliga 
stadsdelscentra och centra i våra mindre orter utvecklats så som inriktningarna 
i befintliga fördjupade översiktsplaner anger. 
- att det görs en analys kring varför Linköpings kommun inte åstadkommit 
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ovan nämnda utveckling, trots att nuvarande ÖP uppger att det ska göras." 
Samt yrkar Gunnar Gustafsson (MP) bifall till följande tilläggsyrkanden från 
Rikard Tordön (C): 

· Införa en princip om att bygga på redan använd mark 
istället för att ta jungfrulig mark i anspråk 
I första hand inventera redan bebyggd industrimark, förorenad 
mark och icke bevarandevärd/bruksvärd mark vid planering av 
nybyggnation 

· Se över viktningen mellan övergripande principer 
Jordbruksmarkens bevarande i förhållande till andra principer 
behöver ses över. 

· Klimatanpassning ska vara en central princip i planeringen 
All planering i Linköpings kommun behöver anpassas för 
klimatet och klimatsäkras inför framtiden 

· Planera för redundans i energiförsörjningssystemet 
Redundans behöver finnas i både produktionsled och 
distributionsled i all energiförsörjning, inte minst med tanke på 
den framtida elektrifieringen 

· Se över hur översiktsplaneringen kan stödja en bättre 
landsbygdsutveckling 
Skapa bättre förutsättningar för byggande på landsbygden både 
av bostäder och verksamhetslokaler samt stödja en förbättrad 
service. 

Gunnar Franzén (SD) yrkar på att ärendet ska avgöras idag. 

Kristina Edlund (S) yrkar avslag på samtliga yrkanden från Rikard Tordörn (C) 
och från Gunnar Gustafsson (MP) samt yrkar Kristina avslag till Jörgen Rings 
(SD), Gunnar Bromans (L) och Liselotte Fagers (KD) tilläggsyrkanden om att: 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska randzonens 
omfattning minskas samt att en gråzon tillämpas i randzonen så 
att bebyggelse i hög grad möjliggörs och inte begränsas i 
Linköping. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska kommunen arbeta 
fram ett nytt ställningstagande för Ljungsbro/Berg. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Kristina Edlunds (S) med fleras yrkande om 
att ärendet ska avgöras idag mot Rikard Tordöns (C) med fleras yrkande om att 
ärendet ska återremitteras och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Kristina Edlunds (S) med fleras yrkande om att ärendet ska avgöras idag. 
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Omröstning begärs och verkställs.  

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. Den som vill 
rösta bifall till Kristina Edlunds (S) med fleras yrkande om ett avgörande idag 
röstar ja. Den som vill rösta bifall till Rikard Tordöns (C) med fleras yrkande 
om återremiss röstar nej.   

Utfall 61 ja, 17 nej, 1 avstår, 0 frånvarande, totalt 79. Hur var och en röstat 
framgår under Omröstning.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Kristina Edlunds (S) 
med fleras yrkande om bifall till att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter proposition på Kristina Edlunds (S) yrkanden om 
avslag till Rikard Tordöns (C) ändringsyrkanden och finner att 
kommunfullmäktige avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter proposition på kommunstyrelsens förslag till beslut 
och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter proposition på Rikard Tordöns (C) samtliga 
tilläggsyrkanden mot Kristina Edlunds (S) avslagsyrkande till detsamma och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Kristina Edlunds (S) yrkande om 
avslag till samtliga tilläggsyrkanden från Rikard Tordön (C).   

Ordförande ställer därefter proposition på Gunnar Gustafssons (MP) yrkande 
om att fokus riktas på att befintliga stadsdelscentra och centra i våra mindre 
orter utvecklats så som inriktningarna i befintliga fördjupade översiktsplaner 
anger mot Kristina Edlunds (S) yrkande om ett avslag till detsamma och finner 
att kommunfullmäktige beslutar enligt Kristina Edlunds (S) yrkande om avslag 
till yrkandet från Gunnar Gustafsson (MP). 

Ordförande ställer därefter proposition på Gunnar Gustafsson (MP) yrkande 
om att det görs en analys kring varför Linköpings kommun inte åstadkommit 
ovan nämnda utveckling, trots att nuvarande ÖP uppger att det ska göras mot 
Kristina Edlunds (S) yrkande om ett avslag till detsamma och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Kristina Edlunds (S) yrkande om avslag till 
yrkandet från Gunnar Gustafsson (MP). 

Ordförande ställer därefter proposition på Jörgen Ring (SD), Gunnar Bromans 
(L) och Liselotte Fagers (KD) första tre tilläggsyrkanden om att:  
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· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för en 
ökad andel småhus i centrala Linköping utredas. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska totalförsvarets 
intressen särskilt beaktas. 

· När kommunen arbetar med nästa översiktsplan utifrån den 
inriktning som planeringsstrategin ger ska möjligheten för att 
minska andelen föreslagen exploatering på värdefull 
jordbruksmark utredas. 

och finner att kommunfullmäktige bifaller detsamma. 

Därefter ställer ordförande proposition på Kristina Edlunds (S) yrkande om 
avslag till Jörgen Rings (SD), Gunnar Bromans (L) och Liselotte Fagers (KD) 
fjärde tilläggsyrkanden gällande att när kommunen arbetar med nästa 
översiktsplan utifrån den inriktning som planeringsstrategin ger ska randzonens 
omfattning minskas samt att en gråzon tillämpas i randzonen så att bebyggelse 
i hög grad möjliggörs och inte begränsas i Linköping mot ett bifall och finner 
att kommunfullmäktige beslutar enligt Kristina Edlunds (S) yrkande om avslag 
till fjärde tilläggspunkten från Jörgen Ring (SD), Gunnar Broman (L) och 
Liselotte Fager (KD). 

Slutligen ställer ordförande proposition på Kristina Edlunds (S) yrkande om 
avslag till Jörgen Rings (SD), Gunnar Bromans (L) och Liselotte Fagers (KD) 
femte tilläggsyrkanden gällande att när kommunen arbetar med nästa 
översiktsplan utifrån den inriktning som planeringsstrategin ger ska kommunen 
arbeta fram ett nytt ställningstagande för Ljungsbro/Berg mot ett bifall och 
finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Kristina Edlunds (S) yrkande om 
avslag till femte tilläggspunkten från Jörgen Ring (SD), Gunnar Broman (L) 
och Liselotte Fager (KD). 

Omröstning 
Kristina Edlund (S) Ja 

Niklas Borg (M) Ja 

Karin Sandin Dahlgren (S) Ja 

Lucas Bergqvist (M) Ja 

Johan Nordlander (M) Ja 

Elias Aguirre (S) Ja 
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Christer Johansson (SD) Ja 

Tanja Mitic (S) Ja 

Maria Esbjörnsson Lakatos (LL) Ja 

Annika Krutzén (M) Ja 

Christoffer Olsson (S) Ja 

Anders Sköld (SD) Ja 

Linnéa Jägestedt (M) Ja 

Mari Hultgren (S) Ja 

Elisabeth Gustafsson (S) Ja 

Anita Margareta Vogel (LL) Ja 

Jonas Andersson (SD) Ja 

Lars Roxå (KD) Ja 

Susanna Kellgren Lundberg (L) Ja 

Andreas Williamsson (S) Ja 

Fredrik Lundén (M) Ja 

Mikael Sanfridson (S) Ja 

Artur Hulu (M) Ja 

Sissa Nåbo (S) Ja 

Patrik Westlund (SD) Ja 

Cecilia Helber (LL) Ja 

Jan Österlind (S) Ja 

Rolf Edelman (M) Ja 

Lotta Bäckman (S) Ja 

Richard Oddsson (SD) Ja 
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Stefan Erikson (M) Ja 

Süreyya Kurdi (S) Ja 

Daniel Ny (L) Ja 

Monica Liljenberg (LL) Ja 

Conny Delerud (S) Ja 

Anita Jonasson-Kroon (M) Ja 

Jörgen Ring (SD) Ja 

Jan Myhrman (LL) Ja 

Simon Tibell (S) Ja 

Torsten Svärdström (SD) Ja 

Rickard Hellenberg (S) Ja 

Liselotte Fager (KD) Ja 

Johan Thorén (L) Ja 

Kerstin Johnsson (S) Ja 

Sami Scharin (SD) Ja 

Paul Lindvall (M) Ja 

Per Wackenborg (S) Ja 

Deqa Mohamed Hashi (S) Ja 

Carl-Erik Jonsson (M) Ja 

Shikol Shirin Ali (S) Ja 

Birgitta Wallberg (S) Ja 

Fredrik Present Hasselgren (S) Ja 

Ylva Bjerke (M) Ja 

Agneta Lantz (M) Ja 
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Daniel Noregran (M) Ja 

Ivan Rådström (SD) Ja 

Gunnar Franzén (SD) Ja 

Peter Trygg (LL) Ja 

Gunnar Broman (L) Ja 

Torbjörn Nibelius (KD) Ja 

Solveig Danielsson (KD) Ja 

Lars Vikinge (C) Nej 

Sofia Frithioff (V) Nej 

Emelie Gustafsson (C) Nej 

Martin Forsman (V) Nej 

Jenny Ivner (MP) Nej 

Christoffer Rosendahl (C) Nej 

Mikael Marin (V) Nej 

Joakim Hörsing (MP) Nej 

Gunnar Gustafsson (MP) Nej 

Rikard Tordön (C) Nej 

Björn Alling (-) Nej 

Elisabeth Lietha (C) Nej 

Rolf Johansson (LL) Nej 

Göran Gunnarsson (C) Nej 

Predrag Pucar (MP) Nej 

Petter Mattsson (MP) Nej 

Stefan Alström (V) Nej 
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Mats Fahlgren (M) Ej 
röstat 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 56 
Tjänsteskrivelse – Planeringsstrategi 2024, antagande 2024-02-19 
Bilaga 1 till tjänsteskrivelse - Planeringsstrategi 2024 - en inriktning för fortsatt 
översiktsplanering 
Bilaga 2 till tjänsteskrivelse – Bilaga 1- Aktualitetsprövning av Linköpings 
kommuns översiktsplan 
Bilaga 3 till tjänsteskrivelse – Bilaga 2- Länsstyrelsens underlag inför beslut 
om planeringsstrategi 
 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Enhetschef, enheten för strategisk planering, Lena Lindgren  



 

 
Sammanträdesprotokoll 65 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 98 Justering av dagordning 
Dnr KS 2023-979 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ingen justering av dagordning görs. 

Yttranden 
Elias Aguirre (S) yttrar sig. 

Yrkanden 
Johan Thorén (L) och Björn Alling (-) yrkar på att ärendet om "Interpellation 
(L) - Vad ska hända med den öppna verksamheten Lotsen?, svar tidigareläggs 
till att komma upp direkt efter middagspaus och att en ny dagordning fastställs. 

Linnéa Jägestedt (M) yrkar på att ärendet kvarstår enligt fastställd dagordning 
och att kommunfullmäktige inte öppnar upp för att fastställa någon ny 
dagordning. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Linnéa Jägesteds (M) yrkande om att inte 
öppna upp för ny fastställelse av dagordning mot Johan Thoréns (L) med fleras 
yrkande om att öppna upp för ny fastställelse av dagordning där ärendet om 
"Interpellation (L) - Vad ska hända med den öppna verksamheten Lotsen?, svar 
tidigareläggs till att komma upp direkt efter middagspaus och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Linnéa Jägestedts (M) yrkande om att inte 
öppna upp för ny fastställelse av dagordning. 

Omröstning begärs och verkställs.  

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning. Den som vill 
rösta bifall till Linnéa Jägestedts (M) yrkande om att behålla fastställd 
dagordning röstar ja. Den som vill rösta bifall till Johan Thoréns (L) med fleras 
yrkande om att justera fastställd dagordning röstar nej.   

Utfall 54 ja, 22 nej, 3 avstår, 0 frånvarande, totalt 79. Hur var och en röstat 
framgår under Omröstning.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Linnéa Jägestedts 
(M) yrkande om att behålla fastställd dagordning och inte öppna upp punkten 
för justering. 
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Omröstning 
Kristina Edlund (S) Ja 

Niklas Borg (M) Ja 

Karin Sandin Dahlgren (S) Ja 

Lucas Bergqvist (M) Ja 

Johan Nordlander (M) Ja 

Elias Aguirre (S) Ja 

Christer Johansson (SD) Ja 

Tanja Mitic (S) Ja 

Maria Esbjörnsson Lakatos (LL) Ja 

Annika Krutzén (M) Ja 

Christoffer Olsson (S) Ja 

Anders Sköld (SD) Ja 

Linnéa Jägestedt (M) Ja 

Mari Hultgren (S) Ja 

Elisabeth Gustafsson (S) Ja 

Anita Margareta Vogel (LL) Ja 

Jonas Andersson (SD) Ja 

Andreas Williamsson (S) Ja 

Fredrik Lundén (M) Ja 

Artur Hulu (M) Ja 

Patrik Westlund (SD) Ja 

Cecilia Helber (LL) Ja 

Jan Österlind (S) Ja 

Rolf Edelman (M) Ja 
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Joakim Hörsing (MP) Ja 

Lotta Bäckman (S) Ja 

Richard Oddsson (SD) Ja 

Stefan Erikson (M) Ja 

Süreyya Kurdi (S) Ja 

Monica Liljenberg (LL) Ja 

Conny Delerud (S) Ja 

Anita Jonasson-Kroon (M) Ja 

Jörgen Ring (SD) Ja 

Jan Myhrman (LL) Ja 

Simon Tibell (S) Ja 

Torsten Svärdström (SD) Ja 

Rickard Hellenberg (S) Ja 

Kerstin Johnsson (S) Ja 

Sami Scharin (SD) Ja 

Paul Lindvall (M) Ja 

Per Wackenborg (S) Ja 

Carl-Erik Jonsson (M) Ja 

Shikol Shirin Ali (S) Ja 

Peter Hult (S) Ja 

Birgitta Wallberg (S) Ja 

Fredrik Present Hasselgren (S) Ja 

Ylva Bjerke (M) Ja 

Agneta Lantz (M) Ja 
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Daniel Noregran (M) Ja 

Ivan Rådström (SD) Ja 

Gunnar Franzén (SD) Ja 

Rolf Johansson (LL) Ja 

Gunnar Broman (L) Ja 

Solveig Danielsson (KD) Ja 

Lars Vikinge (C) Nej 

Sofia Frithioff (V) Nej 

Emelie Gustafsson (C) Nej 

Martin Forsman (V) Nej 

Jenny Ivner (MP) Nej 

Lars Roxå (KD) Nej 

Susanna Kellgren Lundberg (L) Nej 

Christoffer Rosendahl (C) Nej 

Mikael Marin (V) Nej 

Daniel Ny (L) Nej 

Gunnar Gustafsson (MP) Nej 

Rikard Tordön (C) Nej 

Björn Alling (-) Nej 

Liselotte Fager (KD) Nej 

Johan Thorén (L) Nej 

Elisabeth Lietha (C) Nej 

Peter Trygg (LL) Nej 

Göran Gunnarsson (C) Nej 
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Predrag Pucar (MP) Nej 

Petter Mattsson (MP) Nej 

Stefan Alström (V) Nej 

Torbjörn Nibelius (KD) Nej 

Sissa Nåbo (S) Ej röstat 

Deqa Mohamed Hashi (S) Ej röstat 

Mats Fahlgren (M) Ej röstat 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 99 Linköpings kommuns vattentjänstplan, antagande 
Dnr KS 2024-140 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Vattentjänstplan för Linköpings kommun antas. 

2. Gällande dagvattenpolicy (Kommunfullmäktige 2017-09-26, § 269) 
upphör att gälla när vattentjänstplanen träder i kraft. 

3. Gällande VA-policy för landsbygden (Kommunfullmäktige 2017-06-13, 
§ 179) upphör att gälla när vattentjänstplanen träder i kraft. 

4. En uppföljning av Vattentjänstplanen ska göras i början av 2026, för 
att kunna ta ställning till behovet av en revidering. 

Ärende 
Linköpings kommun har tagit fram ett förslag till vattentjänstplan i enlighet 
med lag om allmänna vattentjänster (2006:412). Samråd genomfördes under 
sommaren 2023 och en samrådsredogörelse har tagits fram. Förslaget till 
vattentjänstplan har därefter ställts ut för granskning under perioden den 23 
november till den 22 december 2023. Sju yttranden kom in under 
granskningen, men inget av dessa föranledde att några ändringar behövde 
göras. Inkomna yttranden har sammanställts i ett granskningsutlåtande. 
Bedömningen är att vattentjänstplanen kan gå vidare till antagande. 

När kommunfullmäktige antar vattentjänstplanen upphör gällande 
dagvattenpolicy och VA-policy för landsbygden att gälla. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslut 2024-02-14, § 24 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag med tilläggsyrkande från 
Gunnar Gustafsson (MP) tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Vattentjänstplan för Linköpings kommun antas. 

2. Gällande dagvattenpolicy (Kommunfullmäktige 2017-09-26, § 269) upphör 
att gälla när vattentjänstplanen träder i kraft. 
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3. Gällande VA-policy för landsbygden (Kommunfullmäktige 2017-06-13, § 
179) upphör att gälla när vattentjänstplanen träder i kraft. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 57 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Vattentjänstplan för Linköpings kommun antas. 

2. Gällande dagvattenpolicy (Kommunfullmäktige 2017-09-26, § 269) upphör 
att gälla när vattentjänstplanen träder i kraft. 

3. Gällande VA-policy för landsbygden (Kommunfullmäktige 2017-06-13, § 
179) upphör att gälla när vattentjänstplanen träder i kraft. 

4. En uppföljning av Vattentjänstplanen ska göras i början av 2026, för att 
kunna ta ställning till behovet av en revidering. 

Yrkanden 
Gunnar Gustafsson (MP), Stefan Erikson (M), Daniel Ny (L) och Monica 
Liljenberg (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Protokollsanteckningar 
Gunnar Gustafsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

"Denna vattentjänstplan fokuserar på att beskriva nuläget för arbetet med 
vatten i Linköpings kommun. Det är i grunden inte syftet med framtagandet av 
en vattentjänstplan. Där är fokus långsiktighet för att kunna förebygga framtida 
risker. I planen saknas också beskrivningar över hur kommunen ska jobba så 
att miljökvalitetsnormerna för yt- och grundvatten ska kunna följas. 

Linköping har ganska stora problem med förorenat vatten i många av våra 
vattendrag och sjöar. Exempelvis så är Tinnerbäcken förorenad och där den 
flyter samman med Stångån blir också Stångån förorenad. 

Vidare har staden problem med dagvatten, framförallt dagvatten från befintlig 
bebyggelse där dagvatten inte tas om hand på ett tillfredsställande vis. 
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Vi ser också att en anledning till att göra en översyn i närtid är för att 
kommunen är på väg att ta fram en handlingsplan för klimatanpassning som vi 
tror kommer att påverka vattentjänstplanen. Likaså tror vi att arbetet med 
beredskap kommer ha påverkan på vattentjänstplanen. 

För att jobba på ett bra sätt med dessa problem behövs ett aktivt arbete. Vi ser 
fram emot en utvärdering av vattentjänstplanen där den kan kompletteras med 
mer framåtsyftande beskrivningar av hur kommunen ska arbeta med 
vattenfrågor. 

Eftersom vattentjänstplanen skulle ha antagits under 2023 väljer vi att rösta för 
denna plan, med tilläggsyrkandet om att göra en utvärdering av 
vattentjänstplanen under 2026." 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 57 
Tjänsteskrivelse – Vattentjänstplan för Linköpings kommun, antagande, 2024-
01-19 
Bilaga 1 – Förslag till Vattentjänstplan för Linköpings kommun 
Bilaga 2 – Ordlista 
Bilaga 3 – Granskningsutlåtande för Vattentjänstplan 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Tekniska verken i Linköping AB 
Kommunkansliet (styrdokument)  
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§ 100 Resultatöverföring av medel från 2023 till 2024, 
ombudgetering av investeringsram  

Dnr KS 2024-33 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 7 800 000 kr till 2024 för 

Vård- och äldreomsorgsnämnden. Vård- och äldreomsorgsnämnden 
investeringsram utökas med 21 000 000 kr.  

2. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 157 200 000 kr till 2024 för 
Kommunstyrelsen 

3. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 70 315 000 kr till 2024 för 
Kultur- och fritidsnämnden. 

4. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 70 600 000 kr till 2024 för 
Samhällsbyggnadsnämnden. 

5. Valnämndens tilldelas en investeringsram om 300 000 kr till 2024. 

6. Social- och omsorgsnämndens investeringsram utökas 2 000 000 kr för 
år 2024.  

7. Leanlinks investeringsram för år 2024 ombudgeteras till Vård- och 
äldreomsorgsnämnden med 3 150 000 kr och Social- och 
omsorgsnämnden med 1 250 000 kr. 

Ärende 
Vård- och äldreomsorgsnämnden begär att få ombudgetera totalt 7 800 000 kr 
avseende inköp av medicinskåp på grund av förseningar i pågående 
investeringsprojekt.  

Vård- och äldreomsorgsnämnden begär utökad investeringsram med 21 000 
000 kr avseende trygghetsskapande teknik (Beata). 

Kommunstyrelsen begär att få ombudgetera totalt 157 200 000 på grund av 
förseningar i pågående investeringsprojekt. 112 900 000 kr avser investeringar 
i simhallen, 43 500 000 kr avser investeringar i säkerhet och civilt försvar och 
800 000 kr avser investeringar i egna lokaler. 

Kultur och fritidsnämnden begär att få ombudgetera  totalt 70 315 000 kr på 
grund av förseningar i pågående investeringsprojekt. 4 003 000 kr avser 
motionsspår i Ekängen, 7 430 000 avser konstgräsplan i Linghem, 6 563 000 kr 
avser inköp till nya simhallen, 2 667 000 kr avser inventarier till Vasahallen, 3 
200 000 kr avser Tinnerbäcksbadet, 7 300 000 kr avser konstgräsplan Skarpan, 
6 000 000 avser naturgräs i Ekängen,  7 489 000 kr avser konstgräs i 
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Lambohov, 7 500 000 avser motionscentrum i Ryd, 3 000 000 kr avser 
upprustning av Ryd Solhaga, 2 250 000 kr avser upprustning iav Lingvallen, 4 
913 000 kr avser installation av återlämningsmaskin och 8 000 000 kr avser ny 
bokbuss till Stadsbiblioteket. 

Samhällsbyggnadsnämnden begär att få ombudgetera 70 600 000 kr på grund 
av förseningar i pågående investeringsprojekt. Investeringen avser Ullevileden. 

Valnämnden begär en investeringsram om 300 000 kr för inköp av nya valbås 
samt stolar och bord. 

Social- och omsorgsnämnden begär utökad investeringsram med 2 000 000 kr 
för investering i kontorsinventarier till Drottninggatan 45. Investeringsramen 
för Drottninggatan 45 ligger egentligen i planeringsförutsättningarna för 2025. 
Målet är att kunna utrusta kontoret så miljövänligt som möjligt genom att 
använda Återbrukstrappan, vilket innebär inköp av begagnad utrustning som 
behöver ske över en längre tid och starta redan under 2024. 
Investeringsbehovet för 2025 kommer att minska med motsvarande belopp. 
Social- och omsorgsnämnden begär hela ramen för projektet men investeringen 
och avskrivningar ska senare fördelas mellan SON, IAF och VÄN.   

Leanlinks investeringsram för år 2024 ombudgeteras till Vård- och 
äldreomsorgsnämnden och Social- och omsorgsnämnden. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 59 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 7 800 000 kr till 2024 för Vård- 
och äldreomsorgsnämnden. Vård- och äldreomsorgsnämnden investeringsram 
utökas med 21 000 000 kr.  

2. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 157 200 000 kr till 2024 för 
Kommunstyrelsen 

3. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 70 315 000 kr till 2024 för 
Kultur- och fritidsnämnden. 

4. Av 2023 års investeringsram ombudgeteras 70 600 000 kr till 2024 för 
Samhällsbyggnadsnämnden. 

5. Valnämndens tilldelas en investeringsram om 300 000 kr till 2024. 
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6. Social- och omsorgsnämndens investeringsram utökas 2 000 000 kr för år 
2024.  

7. Leanlinks investeringsram för år 2024 ombudgeteras till Vård- och 
äldreomsorgsnämnden med 3 150 000 kr och Social- och omsorgsnämnden 
med 1 250 000 kr. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 59 
Tjänsteskrivelse – Resultatöverföring av medel från 2023 till 2024, 
ombudgetering av investeringsram 2024-02-29 
Bilaga 1 – Begäran om ombudgetering av investeringsram från 2023 till 2024 
och begäran om utökad investeringsram 2024 för VÄN 
Bilaga 2 - Begäran om ombudgetering av investeringsram från 2023 till 2024 
för KS 
Bilaga 3 - Begäran om ombudgetering av investeringsram från 2023 till 2024 
KFN 
Bilaga 4 - Begäran om ombudgetering av investeringsram från 2023 till 2024 
för SBN 
Bilaga 5 - Begäran om investeringsram 2024 för VN 
Bilaga 6 - Begäran om utökning av investeringsram från 2023 till 2024 för 
SON 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Carin Petersson, Ekonomichef VOF 
Åsa Haraldsson, Ekonomichef KS 
Maria Leijon, Ekonomichef KOF 
Jonas Björnberg, Enhetschef MOS  
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§ 101 Rapport över ej verkställda beslut enligt 16 kap, 6h 
§ SoL - 2023 

Dnr KS 2023-103 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar rapporterna. 

Ärende 
Socialnämnden ska överlämna en statistikrapport till kommunfullmäktige över 
hur många av nämndens gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 
som inte har verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. 
Nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt hur lång tid 
som har förflutit från dagen för respektive beslut. 

Socialnämnden ska även till kommunens revisorer överlämna en rapport med 
motsvarande innehåll. Rapportering ska ske en gång per kvartal.  

Socialförvaltningen redovisar en rapport angående ej verkställda beslut per den 
31 december 2023. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-01-29 
Rapport över ej verkställda beslut 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 102 Rapport över ej verkställda beslut enligt 28 h § lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) - 2023 

Dnr KS 2023-104 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar rapporten. 

Ärende 
Socialnämnden ska i enlighet med lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) överlämna en statistikrapport till kommunfullmäktige 
över hur många av nämndens gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. Nämnden ska 
ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt hur lång tid som har 
förflutit från dagen för respektive beslut. 

Socialnämnden ska även till kommunens revisorer överlämna en rapport med 
motsvarande innehåll.  

Rapportering ska ske en gång per kvartal.  Socialförvaltningen redovisar en 
rapport angående ej verkställda beslut 31 december 2023. 

Yttranden 
Jan Myhrman (LL) yttrar sig. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, ej verkställda LSS-beslut kvartal 4, 2024-01-29 
Bilaga Rapport, ej verkställda LSS-beslut, kvartal 4 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 103 Vård- och äldreomsorgsnämndens rapport enligt 
16 kap 6 § h socialtjänstlagen (SoL) angående ej 
verkställda biståndsbeslut 2023 

Dnr KS 2024-81 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar rapporten. 

Ärende 
Vård- och äldreomsorgsnämnden ska överlämna en statistikrapport till 
kommunfullmäktige över hur många av nämndens gynnande beslut enligt 4 
kap. 1 § socialtjänstlagen som inte har verkställts inom tre månader från dagen 
för respektive beslut. Nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut 
gäller samt hur lång tid som har förflutit från dagen för respektive beslut. 

Vård- och äldreomsorgsnämnden ska även till kommunens revisorer överlämna 
en rapport med motsvarande innehåll. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal.  

Vård- och omsorgsförvaltningen redovisar en rapport angående ej verkställda 
beslut per den 31 december 2023 som avser vård- och äldreomsorgsnämnden 
ansvarsområde. 

Beslutsunderlag 
Bilaga Rapport, ej verkställda beslut kvartal 4 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 104 Linköpings Stadshuskoncernen - Revidering 
Bilaga 1 till särskilda ägardirektiv 

Dnr KS 2024-184 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Reviderad Bilaga 1 till särskilda ägardirektiv för Linköpings Stadshus 

AB och dess dotterbolag, Tekniska verken i Linköping AB, AB 
Stångåstaden, Lejonfastigheter AB, Sankt Kors Fastighets AB, Visit 
Linköping & Co AB, Linköping Science Park AB, Linköping City 
Airport AB, Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB, med 
dotterbolag godkänns och ersätter tidigare Bilaga 1. 

Ärende 
Kommunens ägarstyrning av bolagen inom Linköpings Stadshuskoncernen 
regleras enligt styrdokumenten bolagsordning, bolagspolicy och särskilda 
ägardirektiv samt genom andra styrdokument utfärdade av Linköpings 
kommun och/eller moderbolaget Linköpings Stadshus AB. 
 
Bolagen ska följa kommunens styrdokument. I Bilaga 1 till särskilda 
ägardirektiv framgår särskilt utpekade policyer, program och handlingsplaner 
som bolagen ska förhålla sig till eller ta ställning till. Med förhålla sig 
till menas att styrdokumenten ska följas i applicerbara delar under förutsättning 
att de inte strider mot respektive bolags bolagsordning, ägardirektiv, tvingande 
lag eller annan författning. Med att ta ställning till menas att bolagen, utifrån 
sin egen verksamhet, ska ta ställning till vilka styrdokument som ska följas och 
vid ägardialoger redovisa sina ställningstaganden. 
 
Bilaga 1 till särskilda ägardirektiv revideras årligen. Sedan föregående 
revidering har kommunfullmäktige beslutat om nya styrdokument som 
tillkommit och styrdokument som inte längre gäller. Bilaga 1 till särskilda 
ägardirektiv har uppdaterats därefter. 

Efter kommunfullmäktiges beslut om reviderad Bilaga 1 till de särskilda 
ägardirektiven överlämnas bilagan till bolagen vid årsstämmorna 2024. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 60 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Reviderad Bilaga 1 till särskilda ägardirektiv för Linköpings Stadshus AB 
och dess dotterbolag, Tekniska verken i Linköping AB, AB Stångåstaden, 
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Lejonfastigheter AB, Sankt Kors Fastighets AB, Visit Linköping & Co AB, 
Linköping Science Park AB, Linköping City Airport AB, Resecentrum 
Mark o Exploatering i Linköping AB, med dotterbolag godkänns och 
ersätter tidigare Bilaga 1. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 60 
Tjänsteskrivelse – Bilaga till särskilda ägardirektiv för bolag inom Linköpings 
Stadshuskoncern, revidering, 2024-02-05 
Bilaga 1 – Förslag till Bilaga 1 till särskilda ägardirektiv för bolag inom 
Linköpings Stadshuskoncernen. 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Linköpings Stadshus AB 
Tekniska verken i Linköping AB 
AB Stångåstaden 
Lejonfastigheter AB 
Sankt Kors Fastighets AB 
Visit Linköping  CO AB 
Linköping Science Park AB 
Linköping City Airport AB 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB  
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§ 105 Obligationen i Linköping Fastighets AB - 
revidering av bolagsordning 

Dnr KS 2024-183 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Förslag till revidering av bolagsordning för Obligationen i Linköping 

Fastighets AB fastställs. 

Ärende 
Obligationen i Linköping Fastighets AB är ett helägt dotterbolag till 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB som i sin tur är helägt av 
Linköpings Stadshus AB (kommunen). 

Kommunfullmäktige har under 2023 beslutat att utöka antal lekmannarevisorer 
från fem till sju stycken i bolag inom Linköpings Stadshuskoncernen. 
Förändrat antal lekmannarevisorer föranleder behov av revidering av 
Obligationen i Linköping Fastighets AB:s bolagsordning så att den 
överensstämmer med det antal lekmannarevisorer som kommunfullmäktige 
beslutat om. 
 
Vid revidering av Obligationen i Linköpings Fastighets AB:s bolagsordning 
har även redaktionella ändringar gjort så som modernare språkbruk. I 
ändringsförslaget är ändring med väsentlig betydelse markerad. Redaktionella 
ändringar har ej markerats. 

Bolagsordningsändringar ska anmälas till Bolagsverket för registrering.  

Kommunfullmäktige föreslås fastställa föreslagen bolagsordning. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 63 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag gällande förändringar (revidering) i 
redovisad bolagsordning för Obligationen i Linköping Fastighets AB 
tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till revidering av bolagsordning för Obligationen i Linköping 
Fastighets AB fastställs. 
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Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-03-19, § 63 
Tjänsteskrivelse – Obligationen i Linköping Fastighets AB, revidering av 
bolagsordning, 2024-02-15 
Bilaga – Förslag till ny bolagsordning för Obligationen i Linköping Fastighets 
AB 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB 
Linköpings kommuns revisorer  
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§ 106 Motion (-) Jobb till arbetsföra personer med 
försörjningsstöd inom mark- och grönskötsel, svar  

Dnr KS 2021-531 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen avslås med hänvisning till Miljö- och 

samhällsbyggnadsförvaltningens ambition att fortsätta och utöka 
samarbetet med IAF för arbetsmarknadsinsatser i våra offentliga 
miljöer. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Linköpingslistan reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Cecilia Helbers (LL) yrkande. 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Miljöpartiet reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Gunnar Gustafssons (MP) yrkande. 

Ärende 
Michael Cocozza (-) och Jaleh Ramezani (-) föreslår i en motion daterad 2021-
06-10 att: 

· Fullmäktige beslutar att genom att väsentligt utöka 
skötseltillfällen och höja kvalitetskraven bereda plats för ett 
hundratal anställningar för arbetsföra personer med 
försörjningsstöd i samband med nästkommande upphandling av 
tjänster för mark- och grönyteskötsel. 

I motionen daterad 2021-06-10 påtalas bristfällig skötsel i parker, utökning av 
skötsel tillfällen och kvalitetskrav samt bereda plats för ett hundratal 
anställningar för arbetsföra personer med försörjningsstöd.  

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen har under de senaste åren utvecklat 
arbetssätt och metoder för uppföljning av markskötseln i våra driftområden. 
Utifrån detta utvecklingsarbete menar förvaltningen att fokus inte bör ligga på 
att utöka antalet skötseltillfällen eller höja kvalitetskraven utan istället fortsätta 
utveckla uppföljningsarbetet för att säkerställa att kommunen får leverans i 
enlighet med upphandlingens krav. 

I befintliga markskötselavtal (beroende på driftområde) finns idag krav på att 
entreprenören anställer 1-2 personer som står långt ifrån arbetsmarknaden. 
Förvaltningen bedömer att det inte är rimligt att utöka det kravet i kommande 
avtal då det medför väsentliga fördyringar för kommunen samt belastar 
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entreprenören med extra kostnader och resurser som är svåra att få 
kostnadstäckning för. 

Idag samarbetar förvaltningen med Integrations- och 
arbetsmarknadsförvaltningen (IAF) i många olika uppdrag där personer som 
står långt från arbetsmarknaden deltar, i dagsläget är det cirka 40-50 platser. 
Förvaltningen ser kontinuerligt över möjligheterna och avser att utöka antalet 
nya arbetstillfällen tillsammans med IAF men anser det inte rimligt att inom 
ramen för den upphandlade driften utöka kravet på att entreprenören ska 
anställa fler personer som står långt från arbetsmarknaden. Antalet 
skötseltillfällen är inte heller något som förvaltningen nu ser ett generellt behov 
av att utöka men vid alla nya upphandlingar ses samtliga krav över och 
möjlighet till justeringar finns. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen att motionen avslås. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2023-11-22, § 173 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningens ambition att fortsätta och utöka samarbetet 
med IAF för arbetsmarknadsinsatser i våra offentliga miljöer. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-01-23, § 10 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningens ambition att fortsätta och utöka samarbetet 
med IAF för arbetsmarknadsinsatser i våra offentliga miljöer. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till motionen i sin helhet. 
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Lars Roxå (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Fredrik Lundén (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om ett avslag till motionen mot 
Cecilia Helber (LL) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande 
om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, tillika avslag till motionen. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2023-11-22, § 173 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-01-23, § 10 
Tjänsteskrivelse – Motion (-) Jobb till arbetsföra personer med försörjningsstöd 
inom mark- och grönskötsel, svar, 2023-11-01 
Bilaga- Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionärerna  
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§ 107 Motion (-) - Satsa på Trädgårdsföreningen, svar  
Dnr KS 2022-383 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionens punkt 1 och 4 bifalls. 

2. Motionens punkt 3 och 5 anses besvarad med hänvisning till att 
efterfrågade åtgärder redan sker eller är inplanerade att ske under 
kommande år. 

3. Motionens punkt 2 angående dansbana avslås med hänvisning att det 
finns en dansbana med tak i Gamla Linköping. 

Ärende 
Michael Cocozza (-) föreslår i en motion daterad 2022-05-09 att följande 
förändringar ska genomföras i Trädgårdsföreningen: 

- uppförande av en ny, större utomhusscen med tak,  

- uppförande av en dansbana under sommartid,  

- anläggande av en konstfrusen isbana under vintertid,  

- anläggande av en temalekplats, och  

- utökad skötsel och utökat underhåll avseende hela parken  

Förvaltningen har i samråd med Stiftelsen Linköpings trädgårdsförenings park 
tidigare initierat ett arbete gällande utveckling av Trädgårdsföreningen. Detta 
arbete innebär bland annat att utreda hur vi kan utveckla befintlig scen för att 
den ska bli mer attraktiv och även erbjuda ett bättre väderskydd för de som 
nyttjar scenen. 

När det gäller anläggandet av en dansbana så hänvisar förvaltningen till den 
dansbana med tak som finns i Gamla Linköping. Förvaltningen har i denna 
fråga samrått med Kultur- och fritidsförvaltningen. En permanent dansbana i 
Trädgårdsföreningen bedöms ta mycket utrymme i anspråk på en yta med 
många användningsområden. 

Det finns idag en konstfrusen isbana, anläggningen är trasig men ska repareras 
eller ersättas. Åtgärder för den konstfrusna isbanan kommer att behandlas i 
handlingsplanen för Trädgårdsföreningen som är under framtagande. 

Förvaltningen planerar att totalrenovera lekplatsen vid Parkleken och 
uppgradera den till en lek- och aktivitetsplats, som ska attrahera många 
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besökare och innebära ett spännande och lekfullt komplement till övrigt utbud i 
parken. 

Trädgårdsföreningen är en viktig plats i Linköpings stadskärna och den ska ha 
en hög grad av skötsel och underhåll. Förvaltningen för en kontinuerlig dialog 
med upphandlad entreprenör om kvaliteten på skötsel och underhåll. En 
ytterligare översyn av skötsels av olika delar av parken görs i arbetet med 
framtagandet av handlingsplanen för Trädgårdsföreningen. 

Med hänvisning till ovanstående så anser Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen att motionens punkter 1 samt 4 bifalls, punkter 
3 samt 5 är besvarade och att punkten 2 angående en ny dansbana ska avslås. 

Samhällsbyggnadsnämnden beslut 2023-11-22, § 172 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionens punkt 1 och 4 bifalls. 

2. Motionens punkt 3 och 5 anses besvarad med hänvisning till att efterfrågade 
åtgärder redan sker eller är inplanerade att ske under kommande år. 

3. Motionens punkt 2 angående dansbana avslås med hänvisning att det finns 
en dansbana med tak i Gamla Linköping. 

Kommunstyrelsen beslut 2024-01-23, § 11 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionens punkt 1 och 4 bifalls. 

2. Motionens punkt 3 och 5 anses besvarad med hänvisning till att efterfrågade 
åtgärder redan sker eller är inplanerade att ske under kommande år. 

3. Motionens punkt 2 angående dansbana avslås med hänvisning att det finns 
en dansbana med tak i Gamla Linköping. 
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Yttranden 
Lucas Bergqvist (M) yttrar sig. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Lars Roxå (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut i 
beslutssats 1 och 2 samt bifall till motionens beslutssats 2 om att det ska finnas 
en dansbana under sommartid. 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut i beslutssats 1 och 2 och finner 
att kommunstyrelsen beslutar enligt detsamma. 

Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut i beslutssats 3 mot Lars Roxås 
(KD) yrkande om bifall till motionens beslutssats 2 och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande 
om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut i beslutssats 3. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2023-11-22, § 172 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-01-23, § 11 
Tjänsteskrivelse –Motion (-) - Satsa på trädgårdsföreningen, svar, 2023-11-01 
Bilaga - Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionärerna  
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§ 108 Motion (LL) - Möjlighet för allmänheten att delta vid 
bolagsstämmor, svar  

Dnr KS 2023-289 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen avslås med hänvisning till att kommunstyrelsen gett bolagen 

beslutsrätten att bestämma över dess upplägg av årsstämman. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Linköpingslistan reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Cecilia Helbers (LL) yrkande. 

Ärende 
Michael Cocozza (LL) och den tidigare ledamoten i kommunfullmäktige för 
Linköpingslistan Hassan Deri föreslår i en motion daterad 2023-02-27 att: 

· Kommunfullmäktige beslutar att ovannämnda bolag ska ge 
möjlighet för allmänheten i Linköping att delta på 
bolagsstämmor med närvarorätt samt rätt att ställa frågor.  

I den framtagna Bolagspolicyn står följande: Bolagsstämma kan hållas fysiskt 
eller per capsulam (så kallad pappersstämma). Kommunstyrelsen och 
moderbolaget lämnar årligen förslag till dotterbolagen om 
genomförandeformen av årsstämmor. 
I dagsläget har de flesta av bolagen ingen fysisk årsstämma utan en så kallad 
"pappersstämma", ett sätt att ta beslut utan att hålla en formell stämma det vill 
säga per capsulam. 

Enligt Aktiebolagslagen (7 kap. 17§ ABL) står skrivet att bolagets styrelse 
kallar till bolagsstämma. Det står även (7 kap. 6 § ABL) att en bolagsstämma 
kan besluta att den som inte är aktieägare skall ha rätt att närvara eller på annat 
sätt följa förhandlingarna vid bolagsstämman. Ett sådant beslut är giltigt endast 
om det biträds av samtliga aktieägare som är närvarande vid bolagsstämman. 

SKR har även tagit fram en skrift, "Principer för styrning Kommun- och 
regionägda bolag", vari följande anges: Om stämman öppnas för andra 
deltagare än ägarens ombud bör regler om kallelse anges i ägardirektiv utöver 
vad som står i bolagsordningen. Det finns inte beskrivet i bolagens ägardirektiv 
om att andra deltagare kan delta på stämman.  

Dock finns det redan idag möjlighet för allmänheten att ta del av de 
kommunala bolagens information om året som gått och bolagens 
årsredovisning genom det kommunfullmäktigemöte under marsmånad som är 
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avsatt till bolagens presentation av resultat, framtid och årsredovisning där 
både ordförande och VD medverkar. Kommunfullmäktigemöten är öppet för 
allmänheten som kan delta och ställa frågor direkt till bolagen. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår Kommunledningsförvaltningen att 
motionen avslås.  

Kommunstyrelsens beslut 2024-01-23, § 13 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att kommunstyrelsen gett bolagen 
beslutsrätten att bestämma över dess upplägg av årsstämman. 

Yrkanden 
Niklas Borg (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Niklas Borgs (M) yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut mot Cecilia Helbers (LL) yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Niklas 
Borgs (M) yrkande om bifall till Kommunstyrelsen förslag till beslut, tillika 
avslag till motionen.   

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-01-23, § 13 
Tjänsteskrivelse – Motion (LL) - Möjlighet för allmänheten att delta vid 
bolagsstämmor, svar, 2024-01-10 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionären 
Finanschef, Sofie Moosberg  
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§ 109 Motion (LL) - Åtgärder för att effektivisera 
detaljplaneprocessen, svar  

Dnr KS 2023-565 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen avslås med hänvisning till att kommunen redan uppfyller 

gällande lagstiftning. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Linköpingslistan reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Cecilia Helber (LL) yrkande och lämnar 
följande skriftliga reservation:  

"Vi anser att förvaltningens åsikt att utredningar kan utföras av den sökande i 
tiden mellan positivt planbesked och att detaljplanearbetet påbörjas inte håller. 
Detta eftersom den handläggare som den sökande får vid positivt planbesked 
inte har mandat att ta beslut eller skriva upp tid på ärendet. Alltså riskerar 
exploatörer att göra mycket arbete i onödan och till stora kostnader om det 
visar sig att förvaltningen, när detaljplanearbetet påbörjas, anser att det behövs 
ett annat planeringsunderlag eller att man anser att det ska tas fram av en annan 
part. En sådan här ordning gör det omöjligt för företag som är ansvarsfulla med 
sina tillgångar att använda tiden mellan positivt planbesked och tiden för 
detaljplanearbetets påbörjande, för att snabba på processen genom privat 
initiativrätt.  

Vi kan även konstatera att vi inte hittar någon möjlighet att vid ansökan om 
planbesked via ansökningsblanketten kryssa i om privat initiativrätt önskas. 
Något som kanske också kan ligga till grund för att endast en exploatör har 
önskat detta sedan 2021.  

Vi kan alltså konstatera att andemeningen med vår motion inte genomförs och 
vi yrkar därför på att den bifalls." 

Ärende 
Michael Cocozza (LL) föreslår i en motion daterad 2023-05-25 att: 

· Samhällsbyggnadsnämnden vid ansökningar om planbesked ska 
tillämpa de möjligheter som det nya lagrummet ger. 

Motionären anger att tiden mellan positivt planbesked och tiden då 
detaljplanearbetet påbörjas i regel nästan aldrig utnyttjas för att underlätta 
framtida arbete. Motionären föreslår därför att denna tid används mer effektivt 
genom att den som söker planbesked tar fram planeringsunderlag enligt den 
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nya lagändringen i plan- och bygglagen. Motionären anger därför att 
Kommunfullmäktige bör ta ett övergripande principbeslut om att den nya lagen 
ska tillämpas i Linköping. 

Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att motionen avslås med 
hänvisning till att kommunen redan uppfyller gällande lagstiftning. Både 
gällande att redovisa vilket planeringsunderlag som sannolikt kan behövas vid 
planläggningen samt att utredningar när det är lämpligt kan utföras av den 
sökande. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2023-12-13, § 194 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att kommunen redan uppfyller gällande 
lagstiftning. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-01-23, § 15 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att kommunen redan uppfyller gällande 
lagstiftning. 

Yttranden 
Gunnar Gustafsson (MP) yttrar sig. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut mot Cecilia Helbers (LL) yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Stefan 
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Eriksons (M) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, tillika 
avslag till motionen. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2023-12-13, § 194 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-01-23, § 15 
Tjänsteskrivelse – Motion (LL) - Åtgärder för att effektivisera 
detaljplaneprocessen, svar 2023-11-15 
Bilaga - Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
Motionären  
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§ 110 Motion (MP) - Nya gatunamn för Rydsvägen, för att 
skapa tydligare kvartersstruktur, svar 

Dnr KS 2023-712 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen avslås med hänvisning till att nyttan inte överväger de 

kostnader och arbetsinsatser som skulle krävas. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Miljöpartiet reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Gunnar Gustafssons (MP) yrkande. 

Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Linköpingslistan reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Cecilia Helbers (LL) yrkande. 

Ärende 
Maria Moraes (MP) föreslår i en motion daterad 2023-08-24: 

· att kommunfullmäktige ger i uppdrag till bygg-och 
miljönämnden att ta fram förslag på nya gatunamn för det som 
idag är Rydsvägen som speglar den kvartersstruktur som finns. 

· att detta arbete sker i dialog med medborgare så att invånarna i 
Ryd ges möjlighet att påverka de nya gatunamnen i sitt område 

Som skäl anges bl.a. att adresser med höga nummer förknippas med 
miljonprogramsområden och att man genom att se över namnsättningen av 
gator vill stärka lokal anknytning och gemenskap i området. 

Att genomföra en omfattande ändring av gatunamn medför att en historik kring 
området försvinner. Det innebär även arbete i varierande omfattning för 
fastighetsägare, hyresgäster, post och skattemyndighet. Internt i kommunen är 
det en märkbar arbetsinsats som behöver genomföras som inte bedöms rymmas 
inom ordinarie budget för adressättning. 

Om man väger nyttan mot kostnader, arbetsinsatser och övriga olägenheter så 
är Namnberedningens slutsats att nyttan inte överväger kostnader och 
olägenheter. Därtill skulle en historik försvinna kring området. Med hänvisning 
till ovanstående föreslår Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen att 
motionen avslås. 

Bygg- och miljönämndens beslut 2024-01-25, § 9 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag tillstyrks 
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Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Bygg- och miljönämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att nyttan inte överväger de kostnader 
och arbetsinsatser som skulle krävas 

kommunstyrelsens beslut 2024-02-13, § 35 

1. Bygg- och miljönämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att nyttan inte överväger de kostnader 
och arbetsinsatser som skulle krävas. 

Yrkanden 
Mari Hultgren (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till motionen. 

Sami Scharin (SD) yrkar bifall kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mari Hultgrens (S) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot Gunnar Gustafssons (MP) 
med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt Mari Hultgrens (S) med fleras yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag bygg- och miljönämndens 2024-01-25, § 9 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-02-13, § 35 
Tjänsteskrivelse –Motion (MP) – Nya gatunamn för Rydsvägen, för att skapa 
tydligare kvartersstruktur, svar, 2023-12-28 
Bilaga - Motionen 
__________ 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
Motionären  



 

 
Sammanträdesprotokoll 96 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 111 Motion (SD) - Upprätta en kulturkommitté, svar 
Dnr KS 2023-797 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen att upprätta en kulturkommitté avslås med hänvisning till 

arbetet i fokusgrupperna. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Sverigedemokraterna 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Jörgen Rings (SD) yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation: 

"Denna motion avser en önskan att göra kulturen mer fri och demokratisk 
genom att befria den från dess nuvarande gisslansituation under oket av 
kommunens bidragssystem och hos en gravt politiserad kulturelit. Bidrag tillika 
beställning av konst och kultur beslutas av mycket få personer med begränsad 
insyn från den allmänhet som bekostar just denna konst och kultur. Vår motion 
avser ge folket genom deras valda representanter större inflytande i vad deras 
skattepengar ska bekosta. Detta är idag inte möjligt genom nuvarande system i 
nämnden då folkets valda representanter inte finns representerade. 

I förvaltningens svar till motionen anges det att detta redan finns genom kultur- 
och fritidsnämndens fokusgrupper. Detta är helt fel då det inte alls åligger 
fokusgrupperna att besluta i dessa frågor. 

Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för vårt eget yrkande om avslag till 
beslutet." 

Ärende 
Jörgen Ring (SD) och Ivan Rådström (SD) lämnade in en motion daterad den 
2023-09-22 där Sverigedemokraterna yrkar: 

· att en kulturkommitté bildas 
· att nämndens samtliga partier finns representerade i 

kulturkommittén, samt 
· att framtida konstprojekt förankras i kommittén från skiss till 

slutresultat 
 

Nämnderna kan ha en egen arbetsordning, exempel på en sådan intern 
arbetsordning för kultur- och fritidsnämnden är fokusgrupperna. 
Arbetsordningen för nämnden beslutas av nämndens ordförande. För kultur- 
och fritidsnämnden finns tre fokusgrupper - Idrott, Mötesplatser Ungdom, samt 



 

 
Sammanträdesprotokoll 97 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

Bibliotek och Folkbildning med specifika teman och frågor knutna till 
nämndens olika verksamhetsområden. Frågor inom konst och kultur kan lyftas 
inom dessa fokusgrupper. Syftet med fokusgrupperna är att nämnden ska få en 
djupare inblick i nämndens verksamhet, lära sig om och utveckla nämndens 
arbete i dialog med ansvarig chef för respektive verksamhet. 

När det gäller val av konst så råder principen om armslängds avstånd mellan 
politik och kultur, där kulturens yttringar ska vara fri från politisk styrning. 
Däremot kan information och frågor om arbetssätt lyftas till fokusgrupperna av 
förtroendevalda.  

Enligt Linköpings kommuns reglemente ligger ansvaret för offentlig konst på 
kultur- och fritidsnämnden. Den offentliga konsten hanteras av enheten Konst 
och museer. Arbetet med den offentliga konsten organiseras genom Linköpings 
Offentliga Konst – (LOOK). Vid val av offentlig konst träffas en samrådsgrupp 
som består av kompetenser och professioner såsom arkitekter, fastighetsägare 
och konstvetare. Kompetens, yrkeskunnande och synergieffekter mellan 
samverkande aktörer lägger grunden för ett hållbart resultat vid urval av 
offentlig konst i Linköpings kommun. 

Den offentliga konsten kan öka både attraktion, bildningsnivå och det 
ekonomiska värdet i utvecklingsarbetet av stad, miljö och samhälle. Offentlig 
konst bidrar till bestående avtryck i Linköpings konsthistoria och kan skapa 
stolthet för medborgare och besökare och det kan befästa kommunens position 
på den offentliga konstens arena. 

Mot bakgrund av detta föreslås motionen avslås med hänvisning till arbetet i 
fokusgrupperna. 

Kultur- och Fritidsnämndens beslut 2024-02-15, § 7  

1. Kultur-och fritidsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut  

1. Kultur-och fritidsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen att upprätta en kulturkommitté avslås med hänvisning till arbetet i 
fokusgrupperna. 
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Kommunstyrelsens beslut 2024-03-19, § 58 

1. Kultur-och fritidsnämndens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen att upprätta en kulturkommitté avslås med hänvisning till arbetet i 
fokusgrupperna. 

Yttranden 
Ivan Rådström (SD) och Jonas Andersson (SD) yttrar sig. 

Gunnar Gustafsson (MP) yttrar sig. 

Mari Hultgren (S) yttrar sig. 

Peter Trygg (LL) yttrar sig. 

Yrkanden 
Lotta Bäckman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till motionen. 

Christoffer Rosendahl (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Agneta Lantz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Gunnar Franzén (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Lotta Bäckmans (S) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut om avslag till motionen mot 
Jörgen Rings (SD) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Lotta Bäckmans (S) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, tillika avslag till motionen. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kultur- och fritidsnämndens 2024-02-15, § 7 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-03-19, § 58 
Tjänsteskrivelse - Motion (SD) – Upprätta en kulturkommitté, svar 2024-01-24 
Bilaga - Motionen 
__________ 
Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen 
Motionärerna  
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§ 112 Styrelseförändringar i Obligationen i Linköping 
Fastighets AB - val av ledamot och vice 
ordförande 

Dnr KS 2024-237 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Tove Holmström väljs som styrelseledamot och vice ordförande i 

Obligationen i Linköping Fastighets ABs styrelse. 

Ärende 
Resecentrum Mark och Exploatering i Linköping AB har anmält ändringar i 
dotterdotterbolaget Obligationen i Linköping Fastighets AB styrelse. 

Resecentrum Mark och Exploatering i Linköping AB har 2024-02-26 beslutat 
att till styrelseledamot och vice ordförande i dotterbolaget Obligationen i 
Linköping Fastighets AB nominera Tove Holmström. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Obligationen i Linköping Fastighets AB - val av ledamot 
och vice ordförande, 2024-02-12. 
Protokollsutdrag – Nominering av ny styrelseledamot och vice ordförande 
Obligationen i Linköping Fastighets AB. 
 
 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Resmex AB 
HR-Administratör, Malin Andersson 
Anna Mevius 
De valda 
Kommunrevisionen  
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§ 113 Styrelseförändringar i Linköping Industrin 2 och 
Linköping Industrin Holding AB 

Dnr KS 2024-317 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Marcus Mattsson väljs som ledamot i Linköping Industrin 2 AB. 

2. Marcus Mattsson väljs som ledamot i Linköping Industrin 2 Holding 
AB. 

Ärende 
Sankt Kors Fastighets AB föreslår i skrivelse ändringar i bolagen Linköping 
Industrin 2 och Linköping Industrin Holding AB. Marcus Mattsson föreslås 
ersätta Ulf Gustafsson i båda bolagen.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Styrelseförändringar i Linköping Industrin 2 och Linköping 
Industrin Holding AB, dotterbolag till Sankt Kors Fastighets AB 2024-02-29 
Ny styrelseledamot Industribolagen 240401 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Sankt Kors Fastighets AB  
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§ 114 Styrelseförändringar i Bixia AB 
Dnr KS 2024-283 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Michael Fahlström väljs som ordinarie ledamot i Bixia AB fram till 

årsstämman 2024. . 

2. Michael Fahlström väljs som ordförande i Bixia AB fram till 
årsstämman 2024. 

Ärende 
Tekniska verken i Linköping AB har i skrivelse meddelat att de vill göra 
styrelseförändringar i Bixia AB. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Styrelseförändringar i Bixia AB 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Tekniska verken i Linköping AB 
VD-assistent, Anna Mevius  
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§ 115 Styrelseförändringar i bolagen Svensk Biogas i 
Linköping, Utsikt Bredband AB, Mjölby-
Svartådalen Energi AB, Bixia AB, Tekniska Verken 
i Linköping Vind AB, Bixia Byggvind AB, Bixia 
Gryningsvind AB, Utvecklingklustret Energi AB, 
EVereg AB 

Dnr KS 2024-405 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Conny Udd väljs till ledamot i Svensk Biogas i Linköping AB från och 

med årsstämman 2024 

2. Conny Udd väljs till ledamot i Utsikt Bredband AB från och med 
årsstämman 2024 

3. Conny Udd väljs till ny ordförande i Utsikt Bredband AB från och 
med årsstämman 2024 

4. Klas Gustafsson entledigas från sitt uppdrag som ledamot och 
ordförande i Mjölby-Svartådalen Energi AB från och med 
årsstämman 2024 

5. Conny Udd väljs till ledamot i Mjölby-Svartådalen Energi AB från och 
med årsstämman 2024 

6. Conny Udd väljs till ny ordförande i Mjölby-Svartådalen Energi AB 
från och med årsstämman 2024. 

7. Conny Udd väljs som ny ledamot i Bixia AB från och med årsstämman 
2024 

8. Conny Udd väljs till ny ordförande i Bixia AB från och med 
årsstämman 2024 

9. Conny Udd väljs till ny ledamot i Tekniska Verken i Linköping Vind 
AB från och med årsstämman 2024 

10. Conny Udd väljs till ny ledamot för Bixia Byggvind AB från och med 
årsstämman 2024 

11. Klas Gustafsson entledigas från sitt uppdrag som ledamot och 
ordförande i Bixia Gryningsvind AB från och med årsstämman 2024 

12. Mile Eles entledigas från sitt uppdrag som suppleant i Bixia 
Gryningsvind AB från och med årsstämman 2024 

13. Conny Udd väljs till ny ledamot för Bixia Gryningsvind AB från och 
med årsstämman 2024 
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14. Mile Elez väljs till ny ledamot för Bixia Gryningsvind AB från och med 
årsstämman 2024 

15. Mile Elez väljs till ny ordförande i Bixia Gryningsvind AB från och 
med årsstämman 2024 

16. Conny Udd väljs till suppleant i Utvecklingsklustret Energi AB från 
och med årsstämman 2024 

17. Klas Gustafsson entledigas från sitt uppdrag som ledamot och 
ordförande i Evereg AB från och med årsstämman 2024 

18. Ulrika Unell entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Evereg AB 
från och med årsstämman 2024 

19. Conny Udd väljs till ny ledamot i EVereg AB från och med 
årsstämman 2024 

Ärende 
Tekniska verken i Linköping AB har i underlag meddelat förslag till 
styrelseförändringar inom Tekniska verken-koncernen. 

Yttranden 
Jörgen Ring (SD) yttrar sig. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Styrelseförändringar inom inom Tekniska verken-
koncernen, 2024-03-22 
Bilaga - Underlag för styrelseförändringar – Tekniska verken koncernen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Tekniska verken i Linköping AB 
VD-assistent, Anna Mevius  
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§ 116 Borgerlig begravningsförrättare (S) från och med 
2024-04-24, avsägelse 

Dnr KS 2024-376 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till valberedningen för 

handläggning. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit: 

Lennart Allard avsäger sig uppdraget som borgerlig begravningsförrättare från 
och med 2024-04-24. 

Beslutsunderlag 
Avsägelsen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Valberedningen 
HR-administratör, Malin Andersson  



 

 
Sammanträdesprotokoll 105 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 117 Valnämnden - ersättare (LL), avsägelse 
Dnr KS 2024-402 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till valberedningen för 

handläggning. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit:  

Björn Borg (LL) avsäger sig uppdraget som ersättare i valnämnden från och 
med 2024-03-26. 

Beslutsunderlag 
Avsägelsen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Valberedningen 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 118 Valnämnden - ersättare (S), avsägelse 
Dnr KS 2024-411 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till valberedningen för 

handläggning. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit:  

Louise Schelin (S) avsäger sig uppdraget som ersättare i valnämnden från och 
med 2024-03-25. 

Beslutsunderlag 
Avsägelsen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Valberedningen 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 119 Valnämnden - ledamot (S), avsägelse 
Dnr KS 2024-404 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till valberedningen för 

handläggning. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit:  

Sofia Bjelke (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i valnämnden.  

Beslutsunderlag 
Avsägelsen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Valberedningen 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 120 Samhällsbyggnadsnämnden - ersättare (S), 
fyllnadsval 

Dnr KS 2024-174 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ebba Folcker (S) väljs som ersättare i samhällsbyggnadsnämnden. 

2. Valet gäller till och med 2026-12-31. 

Ärende 
Nina Ramic Fagerberg (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
samhällsbyggnadsnämnden. 

Ebba Folcker (S) föreslås som ersätter i samhällsbyggnadsnämnden. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valde 
Berörda organ 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 121 Stiftelsen Linköpings trädgårdsförenings park - 
ersättare (LL), fyllnadsval 

Dnr KS 2024-286 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Peter Hammers (LL) väljs som ersättare i Stiftelsen Linköpings 

trädgårdsförenings park. 

2. Valet gäller till och med 2026-12-31 

Ärende 
Roy Karlsson (LL) har avsagt sig uppdraget som ersättare i Stiftelsen 
Linköpings trädgårdsförenings park. 

Peter Hammers (LL) föreslås som ersättare i Stiftelsen Linköpings 
trädgårdsförenings park.  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valde 
Berörda organ 
HR-administratör, Malin Andersson  



 

 
Sammanträdesprotokoll 110 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 122 Barn- och ungdomsnämnden - ersättare (-) från 
och med 2024-03-01, fyllnadsval 

Dnr KS 2024-312 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ida Cronebäck (V) väljs som ersättare i barn- och ungdomsnämnden. 

2. Valet gäller till och med 2026-12-31. 

Ärende 
Björn Alling (-) har avsagt sig uppdraget som ersättare i Barn- och 
ungdomsnämnden från och med 2024-03-01. 

Ida Cronebäck (V) föreslås som ersättare i barn- och ungdomsnämnden. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valde 
Berörda organ 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 123 Westman-Wernerska stiftelsen - ledamot/vice 
ordförande (LL), fyllnadsval 

Dnr KS 2024-362 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Per Nilsson (LL) väljs som ledamot i Westman-Wernerska stiftelsen. 

2. Per Nilsson (LL) väljs som vice ordförande i Westman-Wernerska 
stiftelsen. 

3. Valen gäller till och med 2028-12-31. 

Ärende 
Ledamoten tillika vice ordförande i Westman-Wernerska stiftelsen har avlidit. 
Uppdraget var som ledamot och vice ordförande i Westman-Wernerska 
stiftelsen. 

Minst två av ledamöterna ska inte ha ett uppdrag i kommunfullmäktige, varför 
den som väljs nu inte får sitta med i kommunfullmäktige. 

Per Nilsson (LL) föreslås som ledamot i Westman-Wernerska stiftelsen. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valde 
Berörda organ 
HR-administratör, Malin Andersson 
Kamilla Dulaimi 
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§ 124 Valnämnden - ersättare (LL), fyllnadsval  
Dnr KS 2024-402 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Bengt Bjärkefur (LL) väljs som ersättare i valnämnden. 

2. Valet gäller från och med 2024-03-26 till och med 2026-12-31.  

Ärende 
Björn Borg (LL) har avsagt sig uppdraget som ersättare i valnämnden. 

Bengt Bjärkefur (LL) föreslås som ersättare i valnämnden. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Beslutande organ 
Den valda 
Hr-administratör Malin Andersson  
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§ 125 Valnämnden - ledamot (S), fyllnadsval 
Dnr KS 2024-404 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Louise Schelin (S) väljs som ledamot i valnämnden. 

2. Valet gäller till och med 2026-12-31. 

Ärende 
Sofia Bjelke (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i valnämnden. 

Louise Schelin (S) föreslås som ledamot i valnämnden. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valda 
Beslutande organ 
HR-administratör Malin Andersson  



 

 
Sammanträdesprotokoll 114 (134) 

 Kommunfullmäktige 2024-03-26  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 126 Valnämnden - ersättare (S), fyllnadsval 
Dnr KS 2024-411 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Sureyya Kurdi (S) väljs som ersättare i valnämnden.  

2. Valet gäller till och med 2026-12-31. 

Ärende 
Louise Schelin (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i valnämnden. 

Sureyya Kurdi (S) föreslås som ersättare i valnämnden. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valde 
Berörda organ 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 127 Anmälan av och svar på fråga 
Dnr KS 2023-979 

Ärende 
Inga inkomna frågor har inkommit till kommunfullmäktige. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 128 Interpellation (L) - Vad ska hända med den öppna 
verksamheten Lotsen?, svar 

Dnr KS 2024-295 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Susanna Kellgren Lundberg (L) ställer i en interpellation daterad 2024-02-23 
följande frågor: 

 - Stämmer det att S+M styret tänker lägga ned Lotsen? 

- Om ja, vad ska ersätta det stöd och sysselsättning som Lotsen har erbjudit 
målgruppen? 

- Finns det några ambitioner överhuvudtaget hos styret att satsa på människor 
med funktionsnedsättning? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 77 att interpellationen får ställas. 

Annika Krutzén (M) svarar på interpellationen.  

Susanna Kellgren Lundberg (L)  tackar för svaret. 

Yttranden 
Susanna Kellgren Lundberg (L) yttrar sig. 

Annika Krutzén (M) yttrar sig. 

Stefan Alström (V) yttrar sig.  

Birgitta Wallberg (S) yttrar sig.  

Stefan Erikson (M) yttrar sig. 

Emelie Gustafsson (C) yttrar sig. 

Sofia Frithioff (V) yttrar sig.  

Deqa Mohamed Hashi (S) yttrar sig. 

Gunnar Gustafsson (MP) yttrar sig. 
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Liselotte Fager (KD) yttrar sig. 

Kristina Edlund (S) yttrar sig. 

Jan Myhrman (LL) yttrar sig. 

Elias Aguirre (S) yttrar sig. 

Beslutsunderlag 
Interpellationen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 129 Interpellation (SD) - Hur ser kommunens 
leverantörer ut egentligen?, svar 

Dnr KS 2024-279 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Ivan Rådström (SD) och Sami Scharin (SD) ställer i en interpellation följande 
frågor: 

- Vilka tjänster har Web Hosting Solutions 24 AB erbjudit kommunen? 

- Hur arbetar de styrande partierna framöver med att undvika avtal och 
betalningar med företag på Svensk Handels varningslista? 

- Ser de styrande partierna ett eventuellt besparingsområde i den 
konsultverksamhet som utgör kommunen största leverantörsgrupp? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 74 att interpellationen får ställas. 

 
Kristina Edlund (S) svarar på interpellationen.  

Sami Scharin (SD) tackar för svaret. 

Yttranden 
Ivan Rådström (SD) yttrar sig. 

Kristina Edlund (SD) yttrar sig.  

Sami Scharin (SD) yttrar sig. 

Lars Roxå (KD) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 130 Interpellation (V) - Vad har skolledare för 
möjligheter att leda?, svar 

Dnr KS 2024-290 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Sofia Frithioff (V) ställer i en interpellation följande frågor: 

- På vilket sätt har skolledare i Linköpings kommun förutsättningarna att arbeta 
mot målen i Arbetsgivarpolicyn? 

- Hur har skolledare möjlighet att leda under rådande ekonomiska 
förutsättningar? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 76 att interpellationen får ställas. 

Elias Aguirre (S) svarar på interpellationen. 

Sofia Frithioff (V) tackar för svaren. 

Yttranden 
Sofia Frithioff (V) yttrar sig. 

Elias Aguirre (S) yttrar sig. 

Susanna Kellgren Lundberg (L) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 131 Interpellation (V) - Vad blev det av den 
strukturerade återhämtningen för 
socialsekreterare?, svar 

Dnr KS 2024-292 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Mikael Marin (V) ställer i en interpellation följande frågor: 

- På vilket sätt är “strukturerad återhämtning” en skillnad mot tidigare 
arbetssätt? 

- Anser kommunalrådet att “strukturerad återhämtning” uppnår avsedd effekt 
och gör yrket som socialsekreterare mer attraktivt? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 75 att interpellationen får ställas. 

Annika Krutzén (M) besvarar interpellationen. 

Mikael Marin (V) tackar för svaren. 

Yttranden 
Mikael Marin (V) yttrar sig. 

Annika Krutzén (M) yttrar sig.  

Sofia Frithioff (V) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 132 Interpellation (L) - Vad händer egentligen med 
ungdomsverksamheten i Linköping?, svar 

Dnr KS 2024-296 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-23. 

Ärende 
Johan Thorén (L) ställer i en interpellation daterad 2024-02-23 följande frågor: 

- När är det tänkt att ta slutligt beslut i frågan om vad vi ska ha för form av 
ungdomsverksamhet i Linköping? 

- När tänker S+M styret öppna upp UngPuls i Lambohov och Ryd igen? 

- Kommer S+M styret lägga mer pengar på UngPuls för att upprätthålla 
nuvarande nivå där man omfördelat mer pengar till Skäggetorp och Berga 
samtidigt som man kan hålla öppet i Lambohov och Ryd? 

- Utreds för närvarande ett namnbyte av UngPuls, och om det görs hur mycket 
bedöms det kosta? 

- Kommer ni skjuta till några extra resurser för att involvera föreningslivet mer 
i ungdomsverksamheten som bedrivs i dessa stadsdelar? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 78 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Linnéa Jägestedt (M) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2024-04-23. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Linnéa Jägestedt (M) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas. 

Beslutsunderlag 
Interpellationen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 133 Interpellation (L) - Varför har S+M styret slutat 
bygga nya idrotts- och fritidsanläggningar i 
Linköping?, svar 

Dnr KS 2024-297 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-23. 

Ärende 
Johan Thorén (L) ställer i en interpellation daterad 2024-02-23 följande frågor: 

- Varför är investeringstakten så låg? Hur kommer det sig att man inte lyckas 
slutföra ett enda projekt som man har beslutat om i budget 2023 gällande 
investeringar av idrotts- och fritidsanläggningar? 

- Nu har man beslutat att förra över projekten till 2024, kommer man klara av 
att jobba ifatt förseningarna utan att annat inom nämndens verksamhetsområde 
får stå tillbaka? Vad har annars styret tänkt att bortprioritera? 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 79 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Linnéa Jägestedt (M) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2024-04-23. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Linnéa Jägestedt (M) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas. 

Beslutsunderlag 
Interpellationen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 134 Interpellation (L) - Varför tar det så lång tid att 
tillgängliggöra skyddade boenden?, svar 

Dnr KS 2024-298 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-23. 

Ärende 
Susanna Kellgren Lundberg (L) ställer i en interpellation daterad 2024-02-23 
följande frågor: 

- Varför tar det så lång tid att genomföra renoveringar av skyddade boenden, 
och vilka faktorer bidrar till den utdragna processen? 

- Vilka åtgärder vidtas för att påskynda tillgängliggörandet av skyddade 
boenden under renoveringsprocessen? 

- Hur påverkar den förlängda tidsåtgången de boende och deras möjligheter att 
erhålla nödvändig trygghet och vård? 

- Vilka resurser och åtgärder planeras för att säkerställa att skyddade boenden 
blir tillgängliga igen inom rimlig tidsram efter avslutad renovering? 

 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 80 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Linnéa Jägestedt (M) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2024-04-23. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Linnéa Jägestedt (M) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas. 

Beslutsunderlag 
Interpellationen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 135 Interpellation (V) - Varför ser vi färre hushåll i 
behov av ekonomiskt bistånd trots det tuffa 
ekonomiska läget?, svar 

Dnr KS 2024-299 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-23. 

Ärende 
Elin Andersson (V) ställer i en interpellation daterad 2024-02-23 följande 
frågor: 

- Hur många ansökningar på ekonomiskt bistånd har kommit in i januari 2024 
jämfört med januari 2023? 

- Hur många helavslag på ansökan på ekonomiskt bistånd såg vi i januari 2024 
jämfört med januari 2023? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 81 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Linnéa Jägestedt (M) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2024-04-23. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Linnéa Jägestedt (M) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas. 

Beslutsunderlag 
Interpellationen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 136 Interpellation (SD) - Hur blir det med ResMex AB?, 
svar 

Dnr KS 2024-309 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-23. 

Ärende 
Jörgen Ring (SD) och Chris Dahlqvist (SD) ställer i en interpellation daterad 
2024-02-16 följande frågor: 

- När kommer ResMex AB att sälja av sitt överskott av fastigheter? 

- På vilket sätt kommer fastigheterna att erbjudas marknaden? 

- Vad har styret för avsikt att använda pengarna till från försäljningen? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-02-27, § 82 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Linnéa Jägestedt (M) yrkar att ärendet ska bordläggas till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2024-04-23. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Linnéa Jägestedt (M) yrkande att ärendet ska 
bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska bordläggas. 

Beslutsunderlag 
Interpellationen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 137 Motion (SD) - Vräk alla gängkriminella och deras 
familjer, anmälan 

Dnr KS 2024-390 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärende 
Chris Dahlqvist (SD), Jörgen Ring (SD) och Patrik Westlund (SD) föreslår i en 
motion daterad 2023-12-01 att: 

- Utreda möjligheten för Stångåstaden att vräka individer med kopplingar till 
gängkriminalitet, samt deras familjemedlemmar på samma 
folkbokföringsadress. 

- Erbjuda hyresgäster hos Stångåstaden, i samma trapphus eller i dess direkta 
närhet, möjlighet till nytt boende inom Stångåstadens bestånd vid de fall där 
vräkning av individer med kopplingar till gängkriminalitet ej är möjlig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 138 Motion (SD) - Minnesdag för förintelsen 2025, 
anmälan 

Dnr KS 2024-391 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärende 
Richard Oddsson (SD) och Ivan Rådström (SD) föreslår i en motion daterad 
2024-03-19 att: 

- Linköpings kommun organiserar en utställning för att hedra offren för 
förintelsen samt i bild och text beskriva de fasansfulla händelserna från 
världshistoriens största folkmord. 

- Linköpings kommunala skolor anordna en minnesdag för att hedra 
förintelsens offer, ge information och utbildning i historia. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 139 Motion (SD) - Riktat friskvårdsbidrag till 
kommunens framtid, anmälan 

Dnr KS 2024-396 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärende 
Jörgen Ring (SD) och Ivan Rådström (SD) föreslår i en motion daterad 2024-
03-21 att: 

- avsätta 20 miljoner kronor ur kommunstyrelsens resursmedel till kultur- och 
fritidsnämnden som ska täcka kostnaden för friskvårdsbidrag för unga mellan 
7-16 år.  

- Friskvårdsbidraget ska gälla både för medlemsavgift och träningsavgift till en 
maximal summa om 1 000 kr per barn. 

- Friskvårdsbidraget ska endast kunna nyttjas i ideella föreningar. 

- Att kommunen hanterar utbetalningarna på det sätt som förvaltningen anser 
bäst mot redovisning av kvitton eller annat likvärdigt system. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 140 Motion (LL) - Införande av en helt automatiserad 
bygglovsprocess, anmälan 

Dnr KS 2024-401 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärende 
Monica Liljenberg (LL) och  Cecilia Helber (LL) föreslår i en motion daterad 
2024-02-21 att: 

- Linköpings kommun ska införa en helt automatiserad bygglovsprocess. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 141 Interpellation (MP) - Vad är rimliga kötider till Råd, 
stöd och hälsa?, anmälan 

Dnr KS 2024-394 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen får ställas. 

Ärende 
Maria Moraes (MP) ställer i en interpellation daterad 2024-03-21 följande 
frågor: 

- Vad tycker styret är en rimlig väntetid för ett första besök till en verksamhet 
som Råd, stöd och hälsa? 

- Vad menar ni krävs för att en verksamhet ska ses som en 
"lågtröskelverksamhet" och hur ämnar ni att säkerställa att Råd, stöd och hälsa 
fortsätter vara det? 

- Har kommunen dialog med regionen kring de gemensamma verksamheterna 
och hur dessa eventuellt kan påverkas av regionens neddragningar? 

- Avser kommunen att kompensera för eventuella neddragningar som regionen 
gör på de gemensamma resurserna i den delade verksamheten? 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 142 Interpellation (C) - Hedersförtryck i kommunens 
förskolor?, anmälan 

Dnr KS 2024-397 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen får ställas. 

Ärende 
Elisabeth Lietha (C) ställer i en interpellation daterad 2024-03-21 följande 
frågor: 

- Hur många orosanmälningar om hedersförtryck inkom 2023 från förskolorna 
i Linköping? 

- Hur säkerställer kommunen att pedagoger inte avstår att orosanmäla på grund 
av påtryckningar? 

- Hur arbetar kommunen med de barn som är eller riskerar att bli utsatta för 
hedersförtryck? 

- Vilka åtgärder och resurser har kommunen och förskolorna tillgängliga för att 
förebygga och hantera situationer som rör hedersförtryck?  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 143 Allmänhetens frågestund 
Dnr KS 2023-979 

Ärende 
Inga frågor till allmänhetens frågestund har inkommit. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 144 Handlingar för kännedom 
Dnr KS 2024-5 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Redovisningen noteras. 

Ärende 
Följande handlingar för kännedom har inkommit under perioden 2024-02-22 – 
2024-03-11: 

Kommunens revisorer 

Internkontroll - Granskning avseende av intern kontroll i verksamhetssystemet 
Treserva. Dnr 2024-324 

Revisionsrapport - Granskning avseende personal- och kompetensförsörjning. 
Dnr 2024-364  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse till KF 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 145 Inkomna ärenden till kommunfullmäktige 
Dnr KS 2024-6 

Ärende 
Inga handlingar finns att redovisa. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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